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Sak 154/07  Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 154/07  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 
 

Sak 155/07  Godkjenning av BU-protokoll 08.10.2007  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 155/07  
 
GODKJENNING AV BU-PROTOKOLL 08.10.2007  
 
 
 

Sak 156/07  Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 200700017 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 156/07  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 157/07  Valg av leder og nestleder til bydelsutvalget  
 
Arkivsak: 200700658 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 157/07  
 
VALG AV LEDER OG NESTLEDER TIL BYDELSUTVALGET  
 
Bakgrunn: 
Da bydelene i Oslo har direktevalg til bydelsutvalgene, er retningslinjene for valg av leder og 
nestleder til bydelsutvalget hjemlet i Kommunelovens § 12 nr. 2: 
"Der medlemmene til kommunedelsutvalget er valgt ved direkte valg, velger utvalget selv leder 
og nestleder." 
 
Valg av leder og nestleder for folkevalgte organer holdes som flertallsvalg, jf. kommuneloven  
§ 35 nr. 3. (Se for øvrig vedlegg) 
 
Ved valg kan hvert enkelt medlem kreve skriftlig avstemning (kommuneloven § 35 nr. 5). Det 
er stemmeplikt, men anledning til å stemme blankt (kommuneloven § 40 nr. 2). 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
I konstitueringsmøte 12.11.2007 ble følgende valgt som leder og nestleder til Østensjø 
bydelsutvalg: 
 
         leder 
 
 
         nestleder 
 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
 
Vedlegg: Brev fra Bystyrets sekretariat vedr. konstituering av bydelsutvalgene 
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Sak 158/07  Valg av arbeidsutvalg  
 
Arkivsak: 200700658 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 158/07  
 
VALG AV ARBEIDSUTVALG  
 
Bakgrunn: 
I medhold av Reglement for bydelene, vedtatt av Oslo bystyre 15.10.2003, sak 363, § 2.3, skal 
hvert bydelsutvalg opprette et arbeidsutvalg som skal bestå av 5 medlemmer med 
varamedlemmer. 
"Arbeidsutvalget velges blant bydelsutvalgets medlemmer og ledes av bydelsutvalgets leder. 
Arbeidsutvalget skal bestå av både flertalls- og mindretallskonstellasjonen i bydelsutvalget. En 
representant fra hver av de partigrupper som ikke blir innvalgt, kan møte som observatør. 

Bydelsutvalget fastsetter selv hvilke oppgaver arbeidsutvalget skal ha.  

Bydelsutvalget kan gi arbeidsutvalget myndighet til å treffe vedtak i enkeltsaker eller i typer av 
saker som ikke er av prinsipiell betydning" 
 
Jfr. brev fra bystyrets sekretariat vedr. konstituering av bydelsutvalgene (vedlegg til BU-sak 
”Valg av leder og nestleder til bydelsutvalget”), skal valget enten foretas som avtalevalg 
(tidligere betegnet som ”flertallsvalg som forholdsvalg”) eller som forholdsvalg. Bruk av 
avtalevalg som valgform må bygges på enighet. Dersom ett medlem krever forholdsvalg må 
dette gjennomføres. 
 
Saksfremstilling: 
Bydelsdirektøren anbefaler bydelsutvalget å delegere avgjørelsesmyndighet til arbeidsutvalget i 
saker det ellers ikke er tid til å forelegge for bydelsutvalget uten at høringsfrister overskrides 
eller andre vesentlige hensyn blir tilsidesatt. Orientering om vedtak i slike saker fremlegges for 
bydelsutvalget til orientering i påfølgende møte. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. I konstitueringsmøte 12.11.2007 ble følgende medlemmer og varamedlemmer valgt til 

arbeidsutvalget: 
 
      medlem 
 
      medlem 
 
      medlem 
 
      medlem 
 
      medlem 
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      varamedlem 
 
      varamedlem 
 
      varamedlem 
 
      varamedlem 
 
      varamedlem 
 
 
2. Bydelsutvalget delegerer avgjørelsesmyndighet til arbeidsutvalget i saker det ikke er tid til å 

forelegge for bydelsutvalget uten at høringsfrister overskrides eller andre vesentlige hensyn 
blir tilsidesatt. Orientering om vedtak forelegges bydelsutvalget på første møte. 

 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
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Sak 159/07  Valg av komiteer  
 
Arkivsak: 200700658 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Tove Stien 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 159/07  
 
VALG AV KOMITEER  
 
Bakgrunn: 
I medhold av Reglement for bydelene, vedtatt av Oslo bystyre 15.10.2003, sak 363, § 2.4, kan 
bydelsutvalget  
".. opprette komiteer som saksforberedende organer for bydelsutvalget. 
Bydelsutvalgene kan delegere sin høringskompetanse til komiteene. 
Komiteene kan ikke uten bydelsutvalgets samtykke pålegge administrasjonen ressurskrevende 
utredningsarbeid" 
 
Jfr. brev fra bystyrets sekretariat vedr. konstituering av bydelsutvalgene (vedlegg til BU-sak 
”Valg av leder og nestleder til bydelsutvalget”), skal valg av komiteer enten foretas som 
avtalevalg (tidligere betegnet som ”flertallsvalg som forholdsvalg”) eller som forholdsvalg. 
Bruk av avtalevalg som valgform må bygges på enighet. Dersom ett medlem krever 
forholdsvalg må dette gjennomføres. 
 
Saksframstilling: 
Bydelsutvalget må ta stilling til hvilket antall komiteer man ønsker å opprette, hvor mange 
medlemmer komiteene skal ha og hvilke saksområder komiteene skal dekke. I tillegg må det 
avgjøres hvorvidt bydelsutvalget ønsker å delegere sin høringskompetanse til komiteene. 
 
Det vil være et ønske fra bydelsdirektørens side, at bydelsutvalget i den grad det er mulig tar 
hensyn til bydelens administrative organisasjonsstruktur forøvrig, når saksområdene for 
komiteene fastsettes. 
 
Til orientering vedlegges oversikt over komiteene fra forrige kommunevalgsperiode. 
Saken legges frem uten forslag til vedtak fra bydelsdirektør. 
 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
 
Vedlegg: Notat: Oversikt over komiteer, råd og utvalg oppnevnt av bydelsutvalget for 
kommunevalgsperioden 2003-2007 
 



 

 8 



 

   9

 

Sak 160/07  Oppnevning av eldreråd 2008-2011 - prinsipper for 
oppnevning og sammensetning  

 
Arkivsak: 200400165 
Arkivkode: 027.0 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 160/07  
 
OPPNEVNING AV ELDRERÅD 2008-2011 - PRINSIPPER FOR OPPNEVNING OG 
SAMMENSETNING  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med konstituering av nytt bydelsutvalg skal det også velges nytt eldreråd i 
bydelen. Medlemmene oppnevnes for 4 år og følger valgperioden. 
 
Saksframstilling: 
Det vises til lov om kommunale og fylkeskommunale eldreråd av 08.11.1991, nr.76, samt til 
bydelsreglementet § 2-7 punkt 1, Lokalt eldreråd. I reglementet heter det at det i hver bydel 
skal være et lokalt eldreråd som rådgivende organ for BU. 
 
Eldrerådet skal velges ved flertallsvalg av bydelsutvalget.  Det er ikke sagt noe i loven om 
antall medlemmer i rådet. Dvs. at BU fastsetter selv antall medlemmer. I følge departementet 
har de fleste eldreråd fra 5-7 medlemmer, samt varamedlemmer. Rådet velger selv leder og 
nestleder. 
 
Pensjonistforeninger har rett til å foreslå medlemmer til eldrerådet. Flertallet av rådet skal bestå 
av alderspensjonister i bydelen. Det må være minst 40 % representasjon av hvert kjønn. 
 
Departementet understreker videre at det ikke er slik at det bare er sammenslutninger som 
bærer benevnelsen pensjonistforeninger som har forslagsrett til representanter til eldrerådet. I 
lovforslaget til Stortinget nevnes også ”lag og samarbeidsutvalg”.  I sosialkomiteens innstilling 
heter det blant annet at ”også andre typer frivillige organisasjoner og foreninger som driver 
aktivt arbeid blant eldre bør gis anledning til å komme med slikt råd.” 
 
Det er ikke stilt noen bestemte betingelser i loven til hvem som skal velges i tillegg til 
pensjonistene. På bakgrunn av tilbakemeldinger fra eldrerådene selv anbefaler imidlertid 
departementet at politisk oppnevnte medlemmer også er medlemmer av 
”kommunestyret/fylkesting eller et sentralt utvalg”, og for bydelen vi dette bety bydelsutvalget.  
 
Bydelsutvalget vedtok den 23.02.2004 følgende prinsipper for oppnevning av eldreråd:  
 
• Eldrerådet skal bestå av 9 medlemmer og 9 varamedlemmer. 
• Det skal tas hensyn til geografisk fordeling av representantene. 
• Kjønnsfordelingen skal være 5/4. 
• Følgende representasjon skal legges til grunn: 

Pensjonistforeninger  3 medlemmer og 3 varamedlemmer  
Omsorgsorganisasjoner   2 medlemmer og 2 varamedlemmer  
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Eldresentra   2 medlemmer og 2 varamedlemmer  
Bydelsutvalget   2 medlemmer og 2 varamedlemmer  

 
Administrasjonen innhenter forslag til navngitte representanter fra 
foreningene/organisasjonene forelegges Omsorgskomiteen til behandling og til endelig 
oppnevning i bydelsutvalget. 

 
Vedtaket var i hovedsak basert på forslag fra leder av tidligere eldreråd. Forslaget innebar en 
representasjon på 9 medlemmer og 9 varamedlemmer og en fordeling basert på geografi 
(tidligere bydeler), kjønn, fordeling av representasjon fra pensjonistforeninger, 
omsorgsorganisasjoner (frivillige organisasjoner som arbeider blant eldre), eldresentra og 
bydelsutvalg.  Forslaget følger vedlagt. Arbeidsutvalget anbefalte imidlertid at det ikke legges 
for stor vekt på tidligere bydelsgrenser, men at det tas geografiske hensyn i fordeling av 
representanter. 
 
Ny ”Lov om råd eller anna representasjonsordning i kommunar og fylkeskommunar for 
menneske med nedsett funksjonsevne m.m. med ikrafttredelse 10.09.2007”, åpner for 
sammenslåing av eldreråd og råd for funksjonshemmede.  Forrige bydelsutvalg støttet 
eldrerådets anbefaling om å opprettholde både eldreråd og råd for funksjonshemmede, men at 
råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne tas opp i forbindelse med konstituering av nytt 
bydelsutvalg.   
 
Bydelsdirektøren anbefaler at prinsippene for oppnevning av eldreråd videreføres.   
 
Oppnevning av nytt eldreråd forutsetter at BU først tar stilling til selve prinsippene for 
oppnevningen av rådet, deriblant hvor mange medlemmer og varamedlemmer rådet skal ha og 
hvilken sammensetning. Bydelsdirektøren foreslår derfor at funksjonstiden for nåværende 
eldreråd prolongeres ut året.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
1. Det opprettes eget råd for eldre i bydel Østensjø og eget råd for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne. 
 
2. Oppnevning av eldreråd i bydel Østensjø foretas etter følgende prinsipper: 

• Eldrerådet skal bestå av 9 medlemmer og 9 varamedlemmer. 
• Det skal tas hensyn til geografisk fordeling av representantene. 
• Kjønnsfordelingen skal være 5/4. 
• Følgende representasjon skal legges til grunn: 

Pensjonistforeninger  3 medlemmer og 3 varamedlemmer  
Omsorgsorganisasjoner  2 medlemmer og 2 varamedlemmer  
Eldresentra   2 medlemmer og 2 varamedlemmer  
Bydelsutvalget  2 medlemmer og 2 varamedlemmer  

 
3. Administrasjonen innhenter forslag til navngitte representanter fra 

foreningene/organisasjonene.  Forslaget forelegges aktuell fagkomite til behandling og til 
endelig oppnevning i bydelsutvalget i BU`s møte i desember. 

 
4. Funksjonstid for nåværende eldreråd prolongeres fram til 31.12.2007. 
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Tove Stien /s         Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør         avdelingssjef 
 
Vedlegg: 1 
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Sak 161/07  Oppnevning av Råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne 2008 - 2011 - prinsipper for oppnevning 
og sammensetning  

 
Arkivsak: 200600081 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 161/07  
 
OPPNEVNING AV RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE 
2008 - 2011 - PRINSIPPER FOR OPPNEVNING OG SAMMENSETNING  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med konstituering av nytt bydelsutvalg skal det også velges nytt råd for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne. Medlemmene oppnevnes for 4 år og følger 
valgperioden.   
 
Ny ”Lov om råd eller anna representasjonsordning i kommunar og fylkeskommunar for 
menneske med nedsett funksjonsevne m.m.” trådde i kraft 10.09.2007. Som korttittel på loven 
brukes ”Lov om råd for menneske med nedsett funksjonsevne”. Etter den nye loven skal alle 
kommuner og fylkeskommuner ha et råd eller annen representasjonsordning for mennesker 
med nedsatt funksjonsevne, i motsetning til tidligere hvor dette har vært en frivillig ordning. 
Den nye loven åpner for sammenslåing av eldrerådet og rådet for funksjonshemmede. 
 
Forrige bydelsutvalg vedtok (i møte 03.09.2007, sak 118/07) at sak om oppnevning av råd for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne skulle tas opp i forbindelse med konstituering av nytt 
bydelsutvalg høsten 2007. Bydelsutvalget støttet samtidig anbefalingene fra eldrerådet og fra 
rådet for funksjonshemmede om å opprettholde både et eldreråd og et råd for 
funksjonshemmede.  
 
Saksframstilling: 
Anbefalingen om å ha både eldreråd og råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne er i tråd 
med anbefalingene i rettledningen til loven. Arbeids- og inkluderingsdepartementet fremhever 
at det normalt bør være et eget råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne og at felles råd 
bare bør velges under spesielle forhold.  
 
Rådet skal behandle saker som er særlig viktige for mennesker med nedsatt funksjonsevne, 
spesielt nevnes tilgjengelighet, arbeid mot diskriminering på grunnlag av nedsatt 
funksjonsevne, samt tjenester for mennesker med nedsatt funksjonsevne. Rådet kan i tillegg ta 
opp saker av eget initiativ. 
 
Rådet skal velges ved flertallsvalg av bydelsutvalget. Loven sier ikke noe om antall 
medlemmer i rådet, dvs. at bydelsutvalget selv fastsetter antall medlemmer. Det skal være 
minst 40 % representasjon av hvert kjønn. Bydelsutvalget oppnevner leder og nestleder i rådet.  
 
Ved oppnevning av representanter til rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne, skal 
interesseorganisasjonene ha forslagsrett. Det er ikke stilt noen bestemte betingelser i loven til 
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hvem som skal velges, annet enn at brukerrepresentantene i rådet så langt som mulig bør være 
representative for kommunen/bydelen sine innbyggere med nedsatt funksjonsevne. 
Departementet framhever videre at sentrale politikere inn som medlemmer i rådet vil kunne 
styrke rådets innflytelse. Organisasjonsforholdene lokalt bør avgjøre om det er mest 
hensiktsmessig å innhente forslag fra paraplyorganisasjonene, Funksjonshemmedes 
fellesorganisasjon (FFO) og Samarbeidsforumet av funksjonshemmedes organisasjoner 
(SAFO) eller fra enkeltorganisasjoner.  
 
Bydelsutvalget vedtok den 23.02.2004 følgende prinsipper for oppnevning av råd for 
funksjonshemmede i Bydel Østensjø: 
1. Råd for funksjonshemmede i Bydel Østensjø oppnevnes etter følgende prinsipper: 

• Råd for funksjonshemmede skal bestå av 7 medlemmer og 7 varamedlemmer 
• Det skal tas hensyn til geografisk fordeling av representantene 
• Følgende representasjon skal legges til grunn: 

Interesseorganisasjonene: 6 medlemmer og varamedlemmer 
Bydelsutvalget:   1 medlem og 1 varamedlem 

2. Bydelsutvalget oppnevner Råd for funksjonshemmede på bakgrunn av innkomne forslag til 
navngitte representanter fra interesseorganisasjonene i BU-møtet i februar. 

 
Bydelsdirektøren anbefaler at prinsippene for oppnevning av råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne videreføres. 
Oppnevning av nytt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne forutsetter at bydelsutvalget 
først tar stilling til prinsippene for oppnevningen av rådet, deriblant hvor mange medlemmer og 
varamedlemmer rådet skal ha og hvilken sammensetning. Bydelsdirektøren foreslår derfor at 
funksjonstiden for nåværende råd for funksjonshemmede prolongeres ut året.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Det opprettes eget råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne i Bydel Østensjø.  
2. Oppnevning av råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne foretas etter følgende 

prinsipp: 
• Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne skal bestå av 7 medlemmer og 7 

varamedlemmer. 
• Det skal tas hensyn til geografisk fordeling av representantene. 
• Kjønnsfordelingen skal være 4/3. 
• Følgende representasjon skal legges til grunn:  

Interesseorganisasjonene: 6 medlemmer og 6 varamedlemmer  
Bydelsutvalget:   1 medlem og 1 varamedlem 

3. Bydelsutvalget oppnevner råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne på bakgrunn av 
innkomne forslag til navngitte representanter fra interesseorganisasjonene i bydelsutvalgets 
møte i desember.   

4. Funksjonstid for nåværende råd for funksjonshemmede prolongeres fram til 31.12.2007.  
 

 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avd.sjef 
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Sak 162/07  Oppnevning av ungdomsråd - behandling av prinsipper 
for oppnevning og sammensetning  

 
Arkivsak: 200400188 
Arkivkode: 027.1 
Saksbehandler: Hallgeir Thorbjørnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 162/07  
 
OPPNEVNING AV UNGDOMSRÅD - BEHANDLING AV PRINSIPPER FOR 
OPPNEVNING OG SAMMENSETNING  
 
Bakgrunn:  
Det vises til bydelsreglementet § 2-7 punkt 3, Lokalt ungdomsråd. I reglementet heter det at det 
i hver bydel skal være et lokalt ungdomsråd som rådgivende organ for BU. 
 
Ungdomsrådet skal bestå av og velges av bydelens unge i aldersgruppen 12-18 år. 
Bydelsutvalget fastsetter antall medlemmer i rådet. Ungdomsrådet konstituerer seg selv. Hver 
bydel skal sørge for sekretærhjelp, opplæring og annen nødvendig bistand til ungdomsrådet. 
 
Bydelene, i samarbeid med ungdomsrådet, står selv fritt til å velge fremgangsmåte for valg av 
ungdomsråd, men det må sikres at representanter er reelle representanter for barn og unge, for 
eksempel gjennom bruk av valgallmøter ved skoler og fritidsklubber, elevrådsvalg eller 
lignende. 
 
I henhold til vedtekter for ungdomsrådet i Bydel Østensjø skal rådet ha følgende 
sammensetning: 

• 1 representant fra hvert elevråd på ungdomsskolene. Totalt 6 representanter 
• 1 representant fra hver klubbregion, velges fra klubbrådene. Totalt 3 representanter 
• 1 representant fra Østensjø musikkråd 
• 1 representant fra Idrettens samarbeidsutvalg Østensjø 
• 4 uavhengige representanter velges på hver av de tre klubbregionene og på Kafé X. 

Disse trenger ikke være medlemmer av bydelens klubbtilbud for å kunne stille til valg. 
Valgene gjennomføres på klubbene fordi lokalene er egnet som arena for den praktiske 
gjennomføringen av valget. 

• Det oppnevnes en personlig vararepresentant for hver representant. 
 
Representantene må ha bostedsadresse i Bydel Østensjø. De må ha fylt 12 år og ikke mer enn 
18 år i løpet av det året de er oppnevnt. Representantene oppnevnes for to år av gangen. 
Perioden følger kalenderåret. 
 
Saksframstilling: 
Ung Medbestemmelse, Barne og Ungdomsrådet i Oslo, har i år avholdt fellesvalg for 
ungdomsråd i Oslo. Selv om Østensjø ungdomsråd ikke deltok på årets fellesvalg, bør dette 
være et mål for neste år. Det vil hjelpe og sikre at demokratiske grunnprinsipper ligger til grunn 
for gjennomføringen av valg. Administrasjonen ønsker derfor å legge opp valgperioden etter 
dette.  
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For å ivareta kontinuiteten og kompetansen i arbeidet, er det ønskelig at det i årets valg blir lagt 
opp til at halvparten av representantene velges for ett år, og resten for to år. Neste år vil 
representantene som skal opp til valg, igjen velges for to år som fastsatt i vedtektene.   
 
På bakgrunn av erfaring, samtale med leder i Ung Medbestemmelse og leder i ungdomsrådet, 
mener administrasjonen at det er hensiktsmessig å redusere antallet representanter i 
ungdomsrådet. Dette vil gjøre møtene mer effektive og bedre sikre kandidater som er engasjert 
i arbeidet ungdomsrådet gjør. Det vises også til at alle andre ungdomsråd i Oslo har mellom 5 
og 11 representanter. 
 
Oppnevning av nytt ungdomsråd forutsetter at bydelsutvalget først tar stilling til prinsippene for 
oppnevning av rådet.  Bydelsdirektøren foreslår derfor at nåværende ungdomsråd prolongeres 
ut året.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
1. Vedtektene for ungdomsrådet punkt 5 endres til: 
 

”5. Oppnevning, sammensetning og valg 
5.1 Ungdomsrådet skal bestå av 11 medlemmer med følgende sammensetning: 

- en representant fra hver av bydelens seks ungdomsskoler 
- en representant fra hver av bydelens to videregående skoler 
- en representant fra hver klubbregion – totalt tre representanter. 

Minimum to av representantene i rådet bør representere en frivillig organisasjon. 
5.2 Representantene må ha bostedsadresse i Bydel Østensjø. De må ha fylt 12 år og ikke mer 

enn 18 år det året de velges. 
5.3 Det gjennomføres valg til ungdomsrådet hver høst, og representantene velges for to år av 

gangen. Rådet velger selv leder og nestleder. 
5.4 Ungdomsrådet oppnevnes av bydelsutvalget.” 
 
2. Nåværende ungdomsråd prolongeres fram til 31.12.2007. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingsleder barn og kultur 
 
Vedlegg: Vedtekter for ungdomsrådet 
  Forslag til nye vedtekter 
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Sak 163/07  Valg av lokal klagenemnd  
 
Arkivsak: 200700658 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 163/07  
 
VALG AV LOKAL KLAGENEMND  
 
Bakgrunn: 
Bystyret skal for den kommunale valgperioden 2007-2011 velge lokal klagenemnd etter forslag 
fra bydelsutvalget i hver bydel. Valgene skjer etter bestemmelsene i reglement for bydelene § 
2-6:  
 
”I hver bydel skal det være en klagenemnd med fem medlemmer og fem varamedlemmer. Minst 
ett av klagenemndas medlemmer skal være medlem av bydelsutvalget. Klagenemnda velges ved 
flertallsvalg av bystyret etter forslag fra bydelsutvalget. Den lokale klagenemnda skal behandle 
klagesaker etter kommunehelsetjenesteloven §2-4, jfr. §2-1. Den lokale klagenemnd holder sine 
møter for lukkede dører.” (reglement for bydelene, §2-6). 
 
Saksframstilling: 
For den kommunale valgperioden 2003-2007 har bydelsutvalgets arbeidsutvalg utgjort lokal 
klagenemnd i Bydel Østensjø.  
 
Ved forslag til valg av lokal klagenemnd, gjøres det oppmerksom på at kommunelovens 
bestemmelse om kjønnsmessig sammensetning av organer gjelder både for valget av de lokale 
klagenemndene og for senere suppleringsvalg, jfr. §§16 og 38a. Innstillingen til bystyret må 
derfor omfatte minst to representanter fra hvert kjønn, både blant medlemmene og 
varamedlemmene. 
 
Saken legges frem uten forslag til vedtak fra bydelsdirektør. 
 
 
 
 
Tove Stien /s        Therese Kloumann 
Lundstedt /s 
bydelsdirektør         BU-sekretær 
 
 
 
 
Vedlegg: Brev fra Bystyrets sekretariat vedr. valg av lokale klagenemnder i bydelene 
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Sak 164/07  Godtgjøring av folkevalgte verv i Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 200401458 
Arkivkode: 026.1 
Saksbehandler: Therese Lundstedt 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 164/07  
 
GODTGJØRING AV FOLKEVALGTE VERV I BYDEL ØSTENSJØ  
 
Bakgrunn: 
I forbindelse med konstituering av nytt bydelsutvalg og nye komiteer, råd og utvalg, skal 
bydelsutvalget fastsette honorar til de folkevalgte i tråd med Reglement for godtgjøring av 
folkevalgte verv i Oslo kommune, vedtatt av bystyret 15. oktober 2003 og endret 31. januar 
2007, sak 25.  
 
Leder og nestleder i bydelsutvalget 
Bydelsutvalget kan, etter vurdering av arbeidsmengde og andre forhold, godtgjøre leder og 
nestleder i bydelsutvalget enten etter alternativ 1 eller etter alternativ 2 nedenfor, jmfr. 
reglementets punkt 5 om bydelsutvalgene. 
 
Alternativ 1: 
Leder får godtgjøring på kr 64 420 og godtgjøring på kr 2 852 pr møte. 
Nestleder får godtgjøring på kr 18 376 pr år og 1 336 pr møte. 
Medlemmer får godtgjøring på kr 1 336 pr møte.  
 
Alternativ 2: 
Leder får årlig godtgjøring som tilsvarer 20 % av det som er fastsatt for bystyrekomiteenes 
ledere, og godtgjøring på kr 2 852 pr møte. 
Nestleder får årlig godtgjøring som tilsvarer 33 % av det som er fastsatt for leder, og 
godtgjøring på kr 1 336 pr møte.  
Medlemmer får godtgjøring på kr 1 336 pr møte. 
 
• Alt 1 er en prisjustering av fastbeløpet, kr 64 420 for leder og kr 18 376 for nestleder 
• Alt 2 tilsvarer for BU-leder 20 % av det som er fastsatt for bystyrekomiteenes ledere  

= kr 116 280 pr. år.  
Nestleder får en godgjøring tilsvarende 33% av det som er fastsatt for BU-leder  
= kr 38 372 pr. år. 

 
Møtegodtgjørelsen pr møte er kun prisjustert, og er lik i begge alternativer, kr 2 852 for leder 
og  
kr 1 336 for nestleder. 
 
 
Ihht. reglementets punkt 5, bydelsutvalgenes arbeidsutvalg, får leder og øvrige medlemmer 
godtgjøring på kr 1 000 pr møte. 
 
Saksframstilling: 
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Bydelsutvalget behandlet saken i møte 19.03.2007, sak 32/07. Følgende vedtak ble fattet:  
1. ”Bydelsutvalget vil beholde nåværende økonomiske kompensasjonsordning resten av 

 dette bydelsutvalgs funksjonstid. 
2. Bydelsutvalget vedtar et forslag om økonomi og arbeidsbetingelser for det nye 

bydelsutvalget, som skal behandles av nåværende bydelsutvalg, før avgang. 
Det nye bydelsutvalget, som tiltrer etter valget i september, vil stå fritt med hensyn til 
valg av foreslått alternativ.” 
 

Videre fattet bydelsutvalget følgende vedtak i møte 08.10.2007: 
1. Bydelsutvalget anbefaler at alternativ 2 fastsettes for det nye bydelsutvalget:  

Leder får årlig godtgjøring som tilsvarer 20 % av det som er fastsatt for 
bystyrekomiteenes ledere, og godtgjøring på kr 2 852 pr møte. 
Nestleder får årlig godtgjøring som tilsvarer 33 % av det som er fastsatt for leder, og 
godtgjøring på kr 1 336 pr møte.  
Medlemmer får godtgjøring på kr 1 336 pr møte. 
 
Reglementets punkt 5 Bydelsutvalgenes arbeidsutvalg: leder og øvrige medlemmer får 
godtgjøring på kr 1 000 pr møte. 
 

2. Det nye bydelsutvalget tar endelig stilling til alternativ for godtgjøring av leder og 
nestleder. 

 
Medlemmer av komiteer, råd og utvalg 
Godtgjøring til medlemmer av utvalg, styrer og m.m. som er valgt lokalt, jr. reglement for 
bydelsforvaltningen §§ 2-3 til 2-7, fastsettes av bydelsutvalget innen følgende fire kategorier:  
 
Kategori 1 
Leder: kr 9 205 pr år og kr 1 000 pr. møte 
Medlemmer: kr 1 000 pr. møte. 
 
Kategori 2 
Leder: kr 1 336 pr. møte 
Medlemmer: kr 1 000 pr. møte 
 
Kategori 3 
Leder: kr 685 pr. møte 
Medlemmer: kr 516 pr. møte 
 
Kategori 4 
Medlemmer: kr 516 pr. møte 
 
I vurderingen av hvilken kategori som skal gjelde for de ulike verv, skal bydelsutvalget legge 
vekt på graden av ansvar og arbeidsinnsats som følger med det aktuelle vervet. Der det er 
rimelig å følge sammenliknbare godtgjøringssatser for tillitsvalgte som er oppnevnt sentralt, 
skal dette gjøres. 
 
For perioden 2003-2007 har Bydel Østensjø honorert etter følgende kategorier:  
Kategori 1: omsorgskomiteen, oppvekstkomiteen og bydelsutvikling- miljø- og 
utviklingskomiteen. 
Kategori 2: eldrerådet, rådet for funksjonshemmede, tilsynsutvalg 
Kategori 3: ikke benyttet  
Kategori 4: lokal klagenemnd, ungdomsrådet 
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Bydelsdirektøren anbefaler at denne kategoriinndelingen videreføres. 
 
Alle oppgitte satser gjelder fra og med 01.01.2007 og vil bli prisjustert pr. 1. januar hvert år. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Leder og nestleder av bydelsutvalget godtgjøres etter alternativ 2 i henhold til 
Reglement for godtgjøring av folkevalgte verv i Oslo kommune 
 

2. Komiteer nedsatt av bydelsutvalget honoreres etter kategori 1: 
Leder:   kr 9 205 pr år og kr 1 000 pr møte 
Medlemmer:  kr 1 000 pr møte 

 
3. Eldrerådet, rådet for funksjonshemmede og tilsynsutvalg honoreres etter kategori 2: 

Leder:    kr 1 336 pr møte 
Medlemmer:  kr 1 000 pr møte 

 
4. Ungdomsrådet og lokal klagenemnd honoreres etter kategori 4: 

Medlemmer:   kr 516 pr møte 
 

5. Befaring 
Evt. befaringer, sammenkalt av bydelsdirektør, BU-leder eller leder i komite, honoreres 
med kr 516 pr møte dersom befaringen ikke foregår rett i forkant eller etterkant av 
ordinært møte. For at befaringen skal gi rett til honorar, skal det foreligge skriftlig 
innkalling, samt referat fra møte med kopi til BU-sekretær. 

 
6. Deltakere i konferanser som er innkalt av bydelsdirektør, honoreres med kr 516 pr 

møte. 
 

7. Utbetaling skjer to ganger pr år; juni og desember. Leder og nestleder av BU, samt 
ledere av komiteer får sin faste godtgjørelse fordelt på årets 12 måneder. 

 
8. Vedtaket gjøres gjeldende f.o.m. 01.01.2008. 

 
 
 
Tove Stien /s       Therese Kloumann Lundstedt /s 
bydelsdirektør       BU-sekretær 
 
Vedlegg: Reglement for godtgjøring av folkevalgte verv i Oslo kommune 
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Sak 165/07  Månedsrapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 
30.09.2007  

 
Arkivsak: 200700197 
Arkivkode: 120.2 
Saksbehandler: Håkon Kleven 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 165/07  
 
MÅNEDSRAPPORT ØKONOMI OG TJENESTEPRODUKSJON PR 30.09.2007  
 
Innledning 
I denne saken presenteres bydelens økonomi- og tjenesteproduksjon pr. 30.09.2007. 
Årsprognose pr. september er et merforbruk på 15,1 mill. kroner. Dette er en forverring på 2,38 
mill. kroner i forhold til rapporteringen pr. august da prognosen var merforbruk på 12,72 mill. 
kroner. Områdene med størst merforbruk er barnevern, kjøp av sykehjemsplasser og 
hjemmetjenesten. 
 
Hovedkommentar økonomi 
Bydelen har fortsatt betydelig endring i prognostiserte utgifter til barnevern. Den siste 
kartleggingen av tiltak og plasseringer i og utenfor hjemmet viser et samlet merforbruk på 17,7 
mill. kroner. Dette er en forverring på 2,7 mill. kroner siden rapportering for august.  På 
barnehageområdet, inkl. pedagogisk fagsenter samt SFO er prognosen nå et mindreforbruk på 
8,7 mill kroner. Dette er en forbedring siden forrige rapportering da prognosen var 2,2 mill 
kroner. 
 
Prognosen pr september består av: 
Barnevern -17 750
Barnehager, -parker og ped.fagsenter 5 600
SFO 3 150
bestillerenheten, adm -945
Kjøp av sykehjemsplasser -4 530
Egenbetaling/vederlag eldretjenester 6 000
Hjemmetjenester -5 000
Botilbud til psykisk utviklingshemmede -2 650
Sosialhjelp 4 200
Sysselsettingstiltak 1 500
Boligkontor -970
Bydelsadministrasjonen inkl. avsetning -1 605
Øvrige tjenester -2 100
Samlet avvik årsprognose – merforbruk -15 100

 
I forhold til avgitt prognose så er det fortsatt noen uavklarte forhold som kan gi endringer i 
prognosen. 
 

- det er avsatt 15 mill. kroner sentralt som skal fordeles til bydeler som har ekstra høye 
utgifter til de dyreste institusjonsplassene i barnevernet. Bydelen får midler, men det er 
ikke klart hvor mye. Det er ikke tatt hensyn til dette i avgitt prognose.  
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- Søknad om dekning av merutgifter i forbindelse med flytting av Langerud sykehjem i 
2006 er ikke avklart fra byrådsavdelingen. 

 
Kommentarer for det enkelte tjenesteområde 

  
Bydelsutvalg og administrasjon  

 
190 reserve/avsetninger/merverdiavgift 
Det er en prognose om mindreforbruk på 1,2 mill. kroner. Dette er en avsetning. 
 
100/120/130 Bydelsadministrasjon 
Det forventes et merforbruk på 3,43 mill. kroner knyttet til egenandel for midlertidig 
uførepensjon og avtalefestet pensjon (AFP). Det er flere årsaker til dette: 1) Etterslep 
vedrørende egenandeler for midlertidig uførepensjon tilhørende budsjettårene 2005/2006 
pålydende 1,67 mill. kroner.  
2) Det er avsatt for lavt budsjett til egenandel AFP i 2007, da det budsjettmessig ikke var ikke 
tatt høyde for at antallet egenandelstilfeller ville øke i perioden 2005 – 2007. 3) Ved tidligere 
prognose har det vært lagt til grunn at status for uføretilfeller holder seg relativt stabilt. Det 
viser seg imidlertid nå at noen flere ansatte vil gå over på midlertidig uførepensjon, og at noen 
færre vil bli reaktivert til arbeid enn tidligere forutsatt. Dette innebærer en økning i 
egenandelskostnader og svikt i refusjoner (hvert egenandelstilfelle utgjør i gjennomsnitt kr 250 
000). 4) I tillegg skyldes merforbruket feil i fakturaer fra Oslo Pensjonsforsikring i 2006, som 
innebar at bydelen feilaktig budsjetterte med en inntekt på kr 600 000, mens bydelen i stedet 
skulle betale kr 250 000.  
 
Det forventes et mindreforbruk på ca 580 000 kroner på administrasjon drift. 
 
Samlet betyr dette en prognose om merforbruk på 2,85 mill. kroner i bydelsadministrasjonen. 
 

Avdelingene barn og kultur og ungdom og fritid 
 
385 Andre kulturaktiviteter 
Området viser pr. august mindreforbruk. Dette skyldes dels ubrukte lønnsmidler, dels ubrukte 
midler til tiltak. Prognosen er derfor et mindreforbruk på kr 100 000. 
 
201/211/221/231/234/254 Barnehager, fagsenter barn og unge, barneparker  
På barnehageområdet, inkl. Fagsenter barn- og unge, er prognosen nå et mindreforbruk på 5,6 
mill. kroner. Dette er en forbedring siden forrige rapportering på kr 900 000. 

Barnehageområdet har et mindreforbruk på 3,7 mill. kroner hvorav kr 760 000 er knyttet til en 
budsjettjustering for kommunale barnhageplasser etablert i 2005. 1 mill. kroner er midler som 
var avsatt til tilskudd private barnhager, men som er ubenyttede. Det antas at i underkant av 2 
mill. kroner er knyttet til et generelt mindreforbruk, hvorav hovedtyngden er et direkte resultat 
av innkjøpsstopp og ansettelseskontroll. 

Fagsenter barn og unge har et mindreforbruk på 1,9 mill. kroner. Det største mindreforbruket er 
på Ressursenhet for førskolebarn (pedagogisk fagsenter), knyttet til tjenester til barn med 
nedsatt funksjonsevne. I budsjett 2007 var det lagt til grunn at ansvar for vedtak til barn (0-6 år) 
med spesielle behov i henhold til opplæringsloven skulle overføres fra Utdanningsetaten til 
bydel fra høsten 2007. I forbindelse med overgangen ble det forutsatt at bydelen måtte dekke 
utgiftene fra høsten. Refusjonsordningen er forlenget ut året slik at refusjonsinntekten fra 
Utdanningsetaten øker.  
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Bestillerkontor 0-17 år har et prognostisert merforbruk på om lag 1,1 mill. kroner, hvorav det 
største merforbruket er på avlastning under 18 år. 
215/222 Skolefritid 
Prognosen viser et forventet mindreforbruk på 3,1 mill. kroner. Økningen fra forrige 
rapportering, da prognosen var 1,7 mill. kroner, skyldes i alt vesentlig effekt av administrativt 
iverksatte sparetiltak.  
 
231 Fritidsklubber – ungdomstiltak 
Det forventes at resultatet for året vil være et mindreforbruk på kr 960 000. 
 
232 Helsestasjon / skolehelsetjeneste 
Det forventes et merforbruk innenfor området på kr 400 000. 
 
244/251/252 Barnevern  
Samlet sett innen barneverntjenesten anslås det at det går mot et merforbruk på ca 17,7 mill. 
kroner. Dette består av merforbruk på 16 mill. kroner til tiltak utenfor hjemmet, 1 mill. kroner 
til tiltak i hjemmet og 0,7 mill. kroner gjelder drift av barnevernstjenesten.  
 

Tiltakstype Res. 
2005 

Plan-
tall 

2006 

Res 
2006 

Feb 
07 

 

Mars
 07 

Apr 
07 

Mai 
07 

Jul 
07 

Aug 
07 

Sept   
07 

Plan-
tall 

2007 

Prog- 
nose 
2007 

Institusjonsbaserte 
tiltak, inkl. 
beredskapshjem 

18 18 20 
 

21 23 25 23 21 24 25 18 23 

Fosterhjem  47 50 43 45 44 43 44 43 44 45 46 44 
- herav ordinære 30 - 23 27 27 26 26 27 28 29 28 28 
- herav forsterkede 17 - 20 18 17 17 18 16 16 16 18 16 
Tiltak i hjemmet  165 176 - 178 208 206 211 223 222 160 220 

 
 
Barnevern, tiltak utenfor hjemmet 
Pr. 30.09.2007 er antall barn og ungdom i institusjonsbaserte tiltak 25, hvorav 15 
institusjonsplasser, 2 beredskapshjem, 2 plasser i hybel med oppfølging og 6 fosterhjem 
tilknyttet institusjon. Sett i forhold til plantallet på 18 som er basert på gjennomsnittlig 11 
institusjonsplasser, 1 beredskapshjem, 2 hybel tilknyttet institusjon og 4 fosterhjem tilknyttet 
institusjon, innbærer resultatet for denne måneden en ytterligere forverring sett i forhold til 
foregående måneder. Prognose ut året innebærer et merforbruk på 16 mill. kroner som i all 
hovedsak skyldes svært dyre institusjonsplasser for ungdommer. 
 
Pr. 30.09.2007 benyttes det totalt 45 fosterhjem, hvorav 16 forsterkede.  
 
Pr. 30.09.2007 er totalt 12 ungdommer plassert i hybler, derav 5 i hybel med forsterket 
oppfølging. Av disse har 7 tidligere blitt feilført og rapportert på tiltak i hjemmet. 
Dette medfører en økning i utgifter for tiltak utenfor hjemmet, samtidig som det blir en 
tilsvarende reduksjon på tiltak i hjemmet. 
 
 
 
Barnevern, tiltak i hjemmet 
Pr. 30.09.2007 kjøpes 3 plasser i mødrehjem for til sammen 6 barn. Antall plasser er følgelig 
redusert fra 4 til 3 fra foregående måned, og er dermed nede på plantallet, som var satt til 3 
plasser i gjennomsnitt i løpet av året. Det antas at det vil være behov for 2 av disse plassene ut 
året. 
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Merforbruk på forebyggende barneverntiltak henger sammen med en generell økning i 
tiltakssaker.  
 
Prognose for området går nå i retning av et merforbruk på ca 1 mill. kroner. Dette er et område 
som det vil være fokus på, og hvor det er viktig at det er et tett samarbeid mellom 
barnevernkontoret og den nye tiltaksenheten i barneverntjenesten.   
 
Korrektive tiltak 
Tiltaksutvikling og oppfølging av tiltak er et satsingsområde innen barneverntjenesten. Det 
arbeides fortløpende med gjennomgang og oppfølging av sakene i henhold til tiltaksplaner, 
herunder vurdering av om tiltak har ønsket effekt og i så fall når tiltak kan avsluttes. Gjennom 
tiltaksenheten i barneverntjenesten (OFOT) jobbes det nå med flere konkrete saker for 
etablering av hjem- og nærmiljøbaserte tiltak og tiltakskjeder rundt barn og unge, som 
alternativ til institusjonsbaserte tiltak. Dette vil imidlertid ikke få økonomisk effekt før i 2008.   
 
 

Avdeling voksne  
 
470 Sosialhjelp 
Årsprognose: mindreforbruk 4,2 mill. kroner.  
Antall klienter holder seg stabilt lavt. Hittil i år er det registrert 944 klienter med utbetaling av 
økonomisk sosialhjelp, dette er 188 færre klienter enn akkumulert for samme periode i fjor 
(1132). Antall klienter med økonomisk sosialhjelp i september er 431, mot 482 i fjor. Antall 
unge 18-24 år med utbetaling i september utgjør 44, mot 66 på samme tid i fjor. 
Prognosen er basert på at siste tertial blir som gjennomsnittet hittil i år. Ut fra forbruket så langt 
anslås mindreforbruket å kunne bli enda høyere. Det er imidlertid noe usikkerhet knyttet til 
inntekter trygderefusjoner framover, årsprognosen settes derfor til 4,2 mill. kroner.   
 
Måltall Res 

2006 
Feb 
07 

Mars 
07 

April 
07 

Mai 
 07 

Juni 
07 

Juli 
07 

Aug 
07 

Sept  
07 

 

Måltall
2007 

Gj.snitt antall 
klienter med 
utbetaling   

526 496 488 471 467 455 426 432 431  510 

Gjennomsnittlig 
klienttid (mnd.) 

5,0 4,9 4,9 4,9 5,0 5,0 5,0 5,1 5,0 4,5 

Gj.sn. brutto utbet. 
pr klient pr mnd –
regnskapstall 

 
8695 

 
9382 

 
9924 

 
8420 

 
8261 

 
9046 

 
9160 

 
9222 

 
8 711  

 

 
8830 

 
Forbruk brutto sosialhjelp i millioner kroner  
 

 jan 
  

feb 
  

mars 
  

april 
  

mai 
  

juni 
  

juli 
  

aug 
  

sep 
  

okt 
  

nov 
  

des 
  

Års  

 
2006 

 

 
4,12 

 
4,81 

 
5,09 

 
4,27 

 
4,67 

 
4,27 

 
4,59 

 
4,52 

 
4,32 

 
4,81 

 
4,91 

 
4,46

result. 
50,49 

 
2007 

 

 
3,81 

 
4,65 

 
4,84 

 
3,96 

 
3,85 

 
4,11 

  
3,90 

 
3,98 

      
3,75  

 

   budsj. 

 



 

   27

Netto sosialhjelp pr måned 

2700000

3200000

3700000

4200000

4700000

5200000

5700000

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12

Netto sosialhjelp 2005
Netto sosialhjelp 2006
Netto sosialhjelp 2007
gjennomsnitt budsjett 2007

 

242 Sosialsenterdrift 
Det forventes ingen vesentlig avvik på området. 
 
243 Rus 
Det forventes et merforbruk på kr 180 000. Prognosen er basert på at det i gjennomsnitt per 2. 
tertial har vært et høyere antall klienter i rusinstitusjoner enn budsjettert.   
 
273 Introduksjonsordning, kvalifisering / sysselsettingstiltak og aktive tiltak 
Årsprognose: mindreforbruk på 1,5 mill. kroner.   
Prognosen på aktive tiltak og kvalifiseringsteamet tilsier et mindreforbruk på 1 mill. kroner. 
Drøyt halvparten av dette er på grunn av at det i gjennomsnitt hittil i år har vært et lavere antall 
deltakere i prosjektet Ny sjanse enn budsjettert. Det var per 2. tertial 17 deltakere. I september 
var det 20 deltakere, hvilket tilsvarer måltallet.    
Prognosen på introduksjonsordningen tilsier et mindreforbruk på 0,5 mill. kroner. Bydelen fikk 
tildelt ca 2,5 mill. kroner til mottak av nyankomne flyktninger og introduksjonsordningen, 
mens bydelen har budsjettert med et forventet tilskudd på 1,9 mill. kroner, dette utgjør en 
merinntekt på 0,6 mill. kroner.  
 
283 Boligtiltak 
Det er knyttet usikkerhet til noen områder hvor det er meldt en prognose med merforbruk i 
størrelsesorden 0,97 mill. kroner. Dette er knyttet til for høyt budsjettert inntekt statlig bostøtte, 
økt husleie i Oppsalveien 24 -26 fra mai, samt tomgangsleie for gjennomgangsboliger og for 
omsorgsboliger som er planlagt tatt i bruk som boliger med tilsyn for eldre.    
 
234 Funksjonshemmede og 253 / 254 Avlastning/botilbud 
Dagtilbud til funksjonshemmede.   
Prognose merforbruk anslås til kr 1,6 mill. kroner. Bydelen har arbeidet med å utvide antall 
dagsenterplasser i egen regi for å redusere omfanget av kjøp av slike plasser, tiltaket er 
budsjettert med en effektiviseringsgevinst. Byrådet har imidlertid bedt bydelene om å avvente 
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endringer i dagtilbud til utviklingshemmede i påvente av at bystyret skal behandle en sak om 
framtidig organisering av dagtilbudene. 
I tillegg er omfanget av et kostnadskrevende tiltak redusert med et lavere beløp enn forventet. 
Samlet gir disse tiltakene et merforbruk på området som angitt over. 
 
Botilbud til funksjonshemmede  
Det forventes et mindreforbruk på kr 420 000. 
 
254 Samlokaliserte boliger for utviklingshemmede:  
Det har tidligere vært meldt om et forventet merforbruk på området som følge av at det tar 
lengre tid enn forventet å iverksette et planlagt tiltak som var budsjettert med en 
effektiviseringsgevinst. Denne prognosen har forverret seg ytterligere, idet det ikke forventes 
noen effektiviseringsgevinst inneværende år. Det forventes i tillegg et negativt avvik på kr 
830 000 innenfor området husleie og bostøtte til boligene. Avviket er i hovedsak knyttet til at 
det er lavere overføring av bostøtte enn budsjettert.  
Totalt for området er prognosen et merforbruk på 2,65 mill. kroner.  
 
233 og 253/ 254 Psykisk helsearbeid 
Bydelens aktivitet er høyere enn tildelt ramme av øremerkede psykiatrimidler pga samarbeids-
prosjektet med Ullevål Universitetssykehus for etablering av botilbud i Skøyenkroken 11. 
Bydelen har fått muntlig tilsagn fra Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester om 
ekstrabevilgning fra sentral avsetning til dekning av prosjektet også i 2007. Området var 
således forventet å gå i balanse. Det er imidlertid påløpt økte kostnader for noen brukere som 
har behov for ekstra kostnadskrevende tiltak, det er knyttet usikkerhet til varigheten av disse 
tiltakene. I tillegg er det påløpt kostnader for beboere som det har vært kjøpt plass til eksternt. 
Det er derfor knyttet noe usikkerhet til prognosen. 
 
 

Avdeling Rehabilitering og omsorg - utfører 
 
234 eldresenter, dagsenter eldre 
For eldresentrene forventes et mindreforbruk samlet på kr 250 000. I denne prognose er også 
drift av det nye Rustadgløtt dagsenter tatt med.  
 
241 ergo/fysioterapi 
Det forventes at området vil gå i balanse. 
  
 
254 Hjemmetjenesten 
Prognostisert merforbruk for hjemmetjenesten er redusert med kr 200 000 slik at prognosen er 
som rapportert pr. august. Som beskrevet tidligere er det bruk av overtid i alle gruppene, samt 
vikarbyrå på en av basene, som er en viktig årsak til merforbruket.  
 
Ressursteamet er så vidt i gang, med 1 stilling fra september og 3 stillinger fra oktober. Dette 
forventes å ha en positiv effekt, da det skal motvirke behov for ekstravakter og overtid i 
situasjoner hvor det er mer vedtak enn andre uker, med påfølgende behov for ressurser. 
 
Ut fra forholdene beskrevet ovenfor settes en samlet prognose for hjemmetjenesten til et 
merforbruk på 5 mill. kroner. Samlokaliserte boliger i Skøyenkroken og Utmarksveien er også 
inkludert i denne prognosen.  
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De to dagsentrene i Enebakkveien som er organisert under hjemmetjenesten, forventes å gå i 
balanse. 
 

Avdeling Rehabilitering og omsorg - bestiller 
 
Bestiller – administrasjon 
Bestillerenheten forventer et merforbruk på kr 180 000. 
 
Brukervalg 
 
Tabell over antall brukere som etter Fritt brukervalg benytter kommunal og privat utføret  
Tallene viser igangsatt tjeneste ved utgangen av hver måned, og er akkumulerte tall. 
2007 Start 31.jan  28.feb 31.mars 30.apr 31.mai 30.jun 31.jul 31.aug 30.sep
Antall ved 
oppstart 06:  

1386        

Bydelens egne 
utførere 

1286 1310 1284 1298 1305 1301 1280 1296 1288

Private 
utførere 

54 60 71 69 72 81 86 85 88

SUM brukere 1340 1370 1355 1367 1377 1382 1366 1381 1376
Vedtakstimer 

bydel 
5247 5062 5581 5871 5736 5535 5669 5736 5543

Vedtakstimer 
private  

279 296 373 372 383 415 433 445 448

 
Det forventes et merforbruk på kr 765 000 til brukervalg, blant annet på grunn av alle som 
ønsker det får vedtak om 4 timer. 
 
253 Kjøp  av sykehjemsplasser  
 
Månedsrapport 2007 
2007 Langtids

-plass 
Korttids

-plass 
Ventepl og 
vurd.plass 

SUM m/  
venteplass

Måltall B-meldt Avgang 
plasser 

31.12.06 466 53 5 524 524 60 12 
Januar 475 62 3 540 524 68 12 
Februar 470 65 5 540 524 67 20 
Mars 479 54 5 538 524 64 15 
April 482 52 4 538 524 55 17 
Mai  470 57 6 533 524 59 26 
Juni 474 52 7 533 524 69 15 
Juli 471 52 9 533 524 59 25 
August   478 51 6 535 524 62 21 
Sept 472 54 6 532 524 64 18 
Oktober* 475* 52 5 532 524 42 17 
Nov     524   
Des     524   
* pr.29.10. 2007 
 
 
I figuren under ser man utviklingen i form av fire kurver, én for venteplasser/vurderingsplasser 
ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter som skal være 5 plasser, én for korttidsplasser, én for 
langtidsplasser og én samlet for alle plasser som er i bruk. Den viser at bydelen per 30.09.2007 
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har et avvik på i alt 8 plasser i forhold til måltallet på 524. Per 30.10.2007 er fortsatt avviket 8 
plasser over måltall. 
 

Avvik 2007 - Kjøp av sykehjemsplasser

-10

-5

0

5

10

15

20

25

30

35

1.
1.

12
.2

.

26
.2

.

12
.3

.

26
.3

.

11
.4

.

23
.4

.

7.
5.

21
.5

.

4.
6.

18
.6

.

30
.6

.

16
.7

.

30
.7

.

13
.8

.

27
.8

.

10
.9

.

24
.9

.

8.
10

.

22
.1

0.

Dato

A
vv

ik
  -

 a
nt

al
l k

jø
p

LTP
KTP
Ventepl
KTP+LTP

 
 
Utviklingen i september har vist en økning siden slutten av august. Det skyldes blant annet at 
en har måttet kjøpe noen plasser i aldershjem for noen beboere som bor i OBOS borettslag, 
som skal rehabiliteres nå i høst, og hvor det er umulig for beboeren å bli boende på grunn av 
helsesituasjonen.   
 
For øvrig fortsetter en med de vedtatte tiltak: 
  
Tiltakene som har vært iverksatt siden begynnelsen av mars: 

• 2 faste saksbehandlere har ukentlige møter med de to korttidsavdelingene hvor vi kjøper 
faste plasser (Ljabru og Abildsø bo- og rehabiliteringssenter).  

• Faste ukentlige oppfølgingsmøter med sykehusene i forhold til utskrivningsklare 
pasienter.  

• Det er satt fokus på målformuleringene i korttidsvedtakene slik at bruker og sykehjem 
har tydelige forventninger og krav. Det skal fremkomme hva som er iverksatt slik at 
tiltak kan fortsette i hjemmet, for eksempel hva slags type trening, ernæringstiltak etc. 

• Det er ukentlige møter mellom RO ledelsen og saksbehandlerne på bestillerkontoret, 
hvor status gjennomgås og resultatene oppsummeres, samt en oppsummering av hva 
som er mest viktig å gjøre/fokusere på akkurat nå. 

• Innsatsteam og hjemmetjeneste er forberedt på å gi den hjelp som kreves, og som i en 
periode kan være mer intensiv, når korttidsoppholdene er over.  

• Ergo-/fysiotjenesten og altmuligmenn skal prioritere nødvendige hjelpemidler ved 
hjemreise, eventuelt hente dem på hjelpemiddelsentralen selv. 

• Nye vurderingsplasser opprettet på Abildsø bo- og rehabiliteringssenter, i stedet for 
venteplasser på Furuset sykehjem for vår bydel. 

• Samlokaliserte tjenester i omsorgsboliger i Skøyenkroken og Utmarksveien er i drift og 
det er fortsatt kapasitet til flere brukere  

• Det er en øking av rullerende plasser siden i fjor, og dette har medvirket til at flere kan 
bo hjemme lenger, og en effektiv bruk av plassene. 
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På bakgrunn av at utviklingen av antall sykehjemsplasser synes vanskelig å redusere betraktelig 
de siste to månedene, settes prognosen til et merforbruk på 4,5 mill. kroner totalt, inklusive 
reduksjonen i dagsenterplasser fra 01.07.2007.   
 
 
253 Egenbetaling sykehjem og 254 Hjemmebaserte tjenester – eldre 
Merinntekt antas ut fra hva som er innkommet pr. september og oktober å øke ytterligere. På 
bakgrunn av dagens situasjon økes prognosen med 1,9 mill. kroner til 6 mill. kroner. 
 
254 omsorgslønn, innsatsteam og trygghetsalarm.  
Samlet for dette området er prognosen endret fra et merforbruk på 160 000 kroner, til et 
mindreforbruk på 40 000 kroner. Dette skyldes i hovedsak endring i omsorgslønn.. 
 
 
733 TT-kjøring 
Prognosen er uforandret og viser et merforbruk på kr 200 000. Virkningen av innføring av 
månedskort for en del av brukerne har en noe større effekt enn antatt. Det er ikke Bydel 
Østensjø som avgjør hvem som skal tildeles slike kort. 
 
Sykefraværsrapportering 
Bydelsutvalget har bedt om å bli holdt jevnlig orientert om utviklingen av sykefraværet og om 
særlige arbeidsmiljøtiltak som settes i verk.  
 
Diagrammet nedenfor viser sykefraværet i Bydel Østensjø i perioden 2006, sammenlignet med 
sykefraværet hittil i 2007. Bydelens sykefravær for august 2007 var på 8,8 prosent., 
sammenlignet med samme måned i 2006 hvor fraværsprosenten var på 8,9 prosent, noe som gir 
en reduksjon på 0,1 prosentpoeng. Sammenlignet med forrige måned (juli 2007) er det en 
reduksjon i fraværet på 2 prosent.  
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Fravær til og med 16 dager regnes som korttidsfravær. For dette fraværet får bydelen normalt 
ikke sykepengerefusjon. Bydel Østensjø hadde i august 2007 et korttidsfravær på 2,6 prosent 
og et langtidsfravær på 6,2 prosent. 
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Bydelen skal også rapportere dersom det igangsettes nye tiltak knyttet til arbeidsmiljø eller 
reduksjon av sykefraværet. Siden forrige rapportering til BU om status sykefravær i juli, har 
Bydel Østensjø som en av syv bydeler blitt plukket ut til å delta i et prøveprosjekt ”Raskere 
tilbake – Redusert sykefravær”. Prosjektet er et ledd i regjeringens og partene i arbeidslivet sin 
målsetting om redusert sykefravær. Formålet med prosjektet er å få sykemeldte i Oslo 
kommune raskere tilbake i arbeid. Dette innebærer at arbeidsgiver og spesialisthelsetjenesten 
iverksetter tiltak for å hjelpe den sykemeldte til å få behandling raskere. Helseforetakene har 
etablert en rekke behandlingstilbud/plasser som har en særskilt oppgave med å behandle 
pasienter med henvisningen ”Raskere tilbake”. Dette som følge av nye lovendringer i 
Arbeidsmiljøloven og Folketrygdloven, som ble gjort gjeldende fra 1.mars. Lovendringen 
understreker arbeidsgivers plikt til tettere oppfølging og iverksetting av aktive tiltak for å 
redusere sykefraværet. Alle ledere i bydelen ble på tjenesteledersamling den 12. oktober 
informert om prosjektet.  
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Pr september 2007 totalt 
årsbudsjett

årsprognose 
september 

2007 
årsprognose 

avvik 
periodens 

avvik - hittil 
i år 

Bydelsadminstrasjon 37 919 40 769 -2 850 -2 665
Bydelsavsetning -5 594 -6 794 1 200 -1 276
Bydelsutvalg/komiteer 1 684 1 639 45 587
ADMINISTRASJON BØS 34 009 35 614 -1 605 -3 354
BOU-adm. og diverse 3 198 3 098 100 448
Barnehager, -parker og ped.fagsenter 79 685 75 985 3 700 747
SFO 17 063 13 913 3 150 1 588
Fritidsklubber og ungdomstiltak 15 502 14 542 960 1 528
Helsestasjon og skolehelsetjeneste 18 044 18 444 -400 -309
Barnevern 59 529 77 279 -17 750 -10 501
Fagsenter BOU 15 578  1 900 2 364
BARN OG UNGE BØS 208 598 216 938 -8 340 -6 500
RO-adm 4 176 4 176   1 621
BESTILLER-ADM 14 022 14 967 -945 -691
BESTILLER Kjøp/salg institusjonspl. 315 925 320 455 -4 530 -4 988
BESTILLER Tj. til hjemmeboende 6 295 6 255 40 -25
BESTILLER Egenbetaling eldre -62 455 -68 455 6 000 4 685
BESTILLER TT-transport 17 203 17 403 -200 409
Frivillighetssentraler 679 679 0 53
Eldresentre 5 899 5 649 250 186
Institusjon Langerud sykehjem 42 42   -486
Institusjon Oppsalhjemmet 0 0   -1 545
Institusjon Abildsø bo- og rehab-senter 1 283 1 283   -1
Institusjon Manglerudhjemmet 5 469 5 469   -70
Institusjon Østensjø bo-og servicesenter 0 0   28
Institusjon Rustad bokoll. og dagsenter 0 0   -110
Hjemmetjenester 108 828 113 828 -5 000 -3 040
Fysio/ergo-tjenester 13 024 13 024   -4
REHABILITERING OG OMSORG BØS 430 390 434 775 -4 385 -3 978
Boligkontoret 2 135 3 105 -970 -738
idrett 331 281 50 56
Psykiatri 16 380 17 880 -1 500 -1 005
Botilbud til psykisk utviklingshemmede 44 264 46 914 -2 650 -2 473
Tilbud til personer med rusproblemer 3 208 3 388 -180 -121
Sosialhjelp 49 546 45 346 4 200 3 562
sysselsettingstiltak 12 324 10 824 1 500 607
Voksne 74 748 76 168 -1 420 -197
Administrasjon avd vof 877 677 200 67
VOKSNE OG FAMILE BØS 203 813 204 583 -770 -243
  876 810 891 910 -15 100 -14 075
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon pr 30.09.2007 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
 
 
Tove Stien /s       Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør       avd.sjef økonomi og plan 
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Sak 166/07  Månedsrapportering barneverntjenesten pr. september 
2007  

 
Arkivsak: 200700447 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Borgny Arthur 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 166/07  
 
MÅNEDSRAPPORTERING BARNEVERNTJENESTEN PR. SEPTEMBER 2007  
 
Bakgrunn: 
Under henvisning til bydelsutvalgets vedtak i sak 81/07, vedrørende månedlig rapportering til 
bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste, fremlegges med dette rapport om situasjonen 
innenfor barnevernsområdet pr. september 2007. Det vises til skjematisk oppsett med 
opplysninger for perioden f.o.m. mai t.o.m. september 2007 som følger som vedlegg til saken.  
 
Saksframstilling 
I september er det innkommet 35 nye bekymringsmeldinger til bydelens barneverntjeneste. Til 
sammenligning innkom i 2. tertial 2007 (mai-august) 147 nye meldinger, som gir et 
gjennomsnitt på 36,75 pr. måned. Antallet meldinger denne måneden ligger følgelig litt under 
gjennomsnittet for 2. tertial, men over gjennomsnittet for 1. tertial 2007, som var på 30,25 
meldinger pr. måned.  
 
Når det gjelder antall henlagte meldinger, er det variasjoner fra måned til måned, avhengig av 
meldingenes innhold. I september har det vært arbeidet med totalt 88 undersøkelser, hvorav 4 
er avsluttet med tiltak og 11 er henlagt. I kategorien ”henlagte” undersøkelsessaker inngår også 
saker hvor det er gitt råd/veiledning, eller der sak er avsluttet grunnet flytting til annen 
kommune.  
 
Som det er rapportert om i de foregående månedsrapporter, har det fra og med mai d.å. vært 
satset spesielt på gjennomføring av undersøkelser samt på å forhindre at saker som skal 
undersøkes, settes på venteliste. Dette har gitt resultater slik at i begynnelsen av august var det 
ingen undersøkelsessaker på venteliste. Som det framgår av statistikken sto imidlertid 9 på vent 
for undersøkelse ved månedsslutt i august og 12 saker på vent ved månedslutt i september. 
Disse sakene har senere blitt fordelt på saksbehandler og påbegynt. Utviklingen i 
barneverntjenesten følges opp ukentlig for å forhindre at det på nytt oppstår en situasjon med 
opphopning av undersøkelsessaker. Det er i den sammenhengen viktig at ikke økningen i antall 
ikke avsluttede undersøkelsessaker ved månedslutt i august og september, fortsetter. Pr. 31.08. 
2007 var antallet 68 og pr. 30.09.2007 var det økt til 73.  
 
Med sikte på å ha oversikt og kontroll føres det månedlig oversikt over meldinger og 
undersøkelsessaker, der også type problematikk og tidsfrister registreres. I tillegg til oversikt 
forventes denne registreringen å gi informasjon om behov for eventuelle styrkingstiltak og/eller 
kompetanseheving på enkelte områder. Med de styrkingstiltak som er satt inn, forventes det at 
undersøkelsessaker nå tas fortløpende og at det ikke opereres med ventelister, samt at 
lovbestemte frister for gjennomføring av undersøkelser overholdes.  
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Antall barn i ulike tiltak har vært forholdsvis stabilt de siste månedene. Statistikken for denne 
måneden viser at samlet antall barn og unge under tiltak har økt med 2 fra august (tabell 3), 
samtidig som 2 saker med tiltak i hjemmet er avsluttet.  Ingen saker vedrørende tiltak utenfor 
hjemmet er endelig avsluttet i perioden. 
 
Barneverntjenestens utførerenhet, Oppfølgings- og tilretteleggertjenesten (OFOT), får henvist 
nye saker hver måned, samtidig som også saker blir avsluttet av OFOT. Antall saker under 
arbeid øker fra måned til måned. I september har 78 saker vært under arbeidet. I tillegg går 
også OFOT inn i saker ad hoc for kortere perioder ut fra barnevernkontorets behov for 
umiddelbar intervenering.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar framlagte redegjørelse om bydelens barneverntjeneste til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s       Borgny Arthur /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
 
Vedlegg: Rapporteringsskjema til bydelsutvalget om bydelens barneverntjeneste 
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Sak 167/07  Barnehager - full behovsdekning, status oktober 2007  
 
Arkivsak: 200400377 
Arkivkode: 323.3 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 167/07  
 
BARNEHAGER - FULL BEHOVSDEKNING, STATUS OKTOBER 2007  
 
Bakgrunn: 
I bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2007, BU-sak 187/06, ble det fattet følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget ber om å få forelagt sak om full behovsdekning i hvert BU-møte også i 2007.” 
Saker vedrørende ”Barnehager – full behovsdekning” har vært lagt fram for bydelsutvalget i 
alle møtene i 2007. Siste oppdatering var til bydelsutvalgets møte 08.10.2007, sak 130/07. 
 
Saksframstilling: 
Saken bygger på tidligere fremlagte saker. Barnehagesaken som ble lagt fram for 
bydelsutvalget 08.10.2007 omtalte begrepet ”full behovsdekning”, antall barn bosatt i bydelen, 
antall barn på søkerliste, pedagogisk personell, avsluttede prosjekter samt prosjekter under 
arbeid. 
I saksframlegget som følger er alle igangsatte prosjekter nevnt, men det er bare de prosjekter 
der det er endringer av betydning siden forrige saksframlegg som blir kommentert. 
 
PROSJEKTER UNDER ARBEID: 
Lopperud barnehage (tidligere Paal Berg’s vei barnehage)- permanent barnehage: 
Lopperud barnehage er i dag etablert i midlertidig paviljong. Fremdriften for permanent bygg 
er ihht til tidligere planer, bygget antas å stå ferdig høsten 2008.  
 
Manglerud videregående barnehage: 
Framdriften for den permanente barnehagen er forsinket, men følger framdriften som beskrevet 
i forrige saksframlegg til bydelsutvalget, med forventet ferdigstillelse tidlig på høsten 2008. 
 
Manglerud videregående barnehage- midlertidig barnehage på skolens område: 
Grunnet forsinkelsen med den permanente barnehagen på skolen, ble det igangsatt arbeid med å 
etablere midlertidige barnehageplasser i et annet bygg på skolen.  
Den midlertidige barnehagen ved Manglerud videregående skole forventes å kunne tas i bruk i 
begynnelsen av desember 2007. Den midlertidige barnehagen gir plass til ca. 40 små barn. 
 
Manglebergveien 11: 
I BU-sak 93/07 ble det bl.a. fattet følgende vedtak: ”Det etableres ny, permanent barnehage i 
Manglebergveien 11.” 
Bydelsadministrasjonen har bedt Omsorgsbygg om en mulighetsstudie, hvor det tas hensyn til 
bydelsutvalgets ønske om å etablere midlertidig paviljong i påvente av ferdigstillelse av 
permanent bygg. Det har vært vurdert å reise paviljong i Manglebergveien 11, men det er 
konkludert med at det ikke er plass til paviljong på tomten samtidig med at den permanente 
barnehagen bygges. Omsorgsbygg arbeider videre med alternative tomter for midlertidige 
plasser/paviljong.  
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Storgården barnehage: 
I BU-sak 93/07 ble det bl.a. fattet følgende vedtak: ”Ny Storgården barnehage avventes til 
mulighetsstudie fra OBY foreligger. Det bes om at det utredes hvordan Storgården barnehage 
kan utformes for å skjerme mot luftforurensning og støy fra Ringveien” 
Bydelsutvalgets vedtak er oversendt Omsorgsbygg som følger opp saken.  
 
Rønningjordet barnehage: 
I BU-sak 93/07 ble det bl.a. fattet følgende vedtak: ”Det etableres nye barnehageplasser i 
midlertidig paviljong som skal reises ved Rønningjordet barnehage.” 
Rønningjordet permanent barnehage bygges i to trinn, slik at eksisterende barnehagebygg kan 
benyttes fram til første trinn står ferdig i slutten av 2008. Deretter settes andre byggetrinn i 
gang, med forventet ferdigstillelse i midten av 2009.  
Etablering av paviljong ved Rønningjordet er foreløpig stoppet. Bydelen er ikke kjent med 
begrunnelsen for dette, men følger opp saken. 
 
Bøler Sentrum barnehage: 
I BU-sak 93/07 ble det bl.a. fattet følgende vedtak:  
”Bøler Sentrum barnehage utvides med inntil 4 avdelinger.” 
”Det bes om at man finner en hensiktsmessig tomt for brakkebarnehage for nye Bøler Sentrum 
barnehage.” 
Bydelsadministrasjonen har bestilt paviljong og bedt Omsorgsbygg om en mulighetsstudie ihht 
bydelsutvalgets vedtak. Omsorgsbygg har skissert flere alternativer for Bøler sentrum 
barnehage. Bydelsadministrasjonen har bedt Omsorgsbygg gå videre på et alternativ der det 
vurderes mulighet for en utvidelse av barnehagen utenfor eksisterende eiendom, og antatt 
behov for tilkjøp av tomteareal dette medfører.  
 
Andre vurderte barnehagetomter: 
Haakon Tveters vei 8: 
I bydelsutvalgets møte 08.10.2007 ble det referert til at det er annonsert varsel om oppstart av 
regulering for denne tomta. Informasjonen er oversendt Omsorgsbygg som følger opp saken. 
 
OPPSUMMERING: 
Antall barn på søkerliste: 
Pr. august var det 257 barn uten barnehageplass i bydelen, mens antallet var redusert til 239 pr. 
01.09.2007. Pr. 01.10.2007 er antallet ytterligere redusert til 225. Av disse var 180 barn under 3 
år og 45 er over 3 år.  
Jf. sak fremlagt i oktober 2007 har bydelen antatt at nær 97 barn, uten barnehageplass og som 
søkte til hovedopptaket, ikke kunne tilbys dette før årsskiftet. Under forutsetning av at 
midlertidige lokaler etableres ved Manglerud videregående barnehage allerede i desember, vil 
antallet reduseres med inntil 55. I så fall innebærer dette at antall barn på søkerlisten reduseres 
til 42. Tallet er beheftet med stor usikkerhet. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Barnehager – full behovsdekning, status oktober 2007 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 168/07  Status brukervalg i hjemmetjenesten september 2007  
 
Arkivsak: 200400545 
Arkivkode: 225 
Saksbehandler: Else-Berit Momrak 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 168/07  
 
STATUS BRUKERVALG I HJEMMETJENESTEN SEPTEMBER 2007  
 
Bakgrunn: 
Brukervalg for hjemmetjenesten, praktisk bistand, ble innført i Bydel Østensjø fra 01.06.2006 
på bakgrunn av bystyrevedtak av 08.06.2005 (sak 219).  
 
Antall brukere som har valgt privat leverandør: 
For utvikling av brukervalg i bydelen vises til nedenstående tabell. Den viser oversikt per 
måned over antall brukere totalt i Bydel Østensjø, antall brukere i bydelen som velger privat 
leverandør,   
andel brukere i Bydel Østensjø som har valgt privat leverandør og andel brukere som har valgt 
privat leverandør i alle 15 bydeler.  
 
Det er også tatt med i tabellen hvor mange timer praktisk bistand som det totalt er vedtak om i 
bydelen, og hvor mange timer som leveres av privat leverandør. 
 
 Des 

2006 
Jan 
2007 

Feb 
2007 

Mars 
2007 

Apr 
2007 

Mai 
2007 

Juni 
2007 

Juli 
2007 

Aug 
2007 

Sept 
2007 

Aktive brukere 
totalt i Bydel 
Østensjø 

1375 1340 1370 1355 1367 1377 1382* 1366* 1381 1376 

Antall valgt privat 
leverandør 

51 54 60 71 69 72 81 85 85 88 

Andel brukere med 
privat leverandør 

3,71% 4,03 % 4,38 % 5,2 % 5,0 % 5,2 % 5,9 % 6,3 % 6,2% 6,4% 

Gj.snitt andel alle 
bydeler 

10,7% 11,2 % 11,7 % 12,8 % 12,3 % 12,4% 13 % 13,4% 13,7% 14,2% 

Sum timer privat 
leverandør 

 279 296 373 372 383 415 433 445 448 

Andel tid til privat 
leverandør 

 5,06 % 5,53 % 6,26 % 6,3 % 6,3 % 6,9 % 7,1 % 7,2% 7,5% 

* 1 bruker har valgt tjenester fra Hjemmetjenesten for døve og døvblinde, som er en kommunal tjeneste 
 
Brukerne i Bydel Østensjø er fordelt på alle de private leverandørene som tilbyr tjenester i 
bydelen og den kommunale leverandøren av hjemmehjelpstjenester for døve og døvblinde.  
 
 
Oppfølging av tidligere vedtak i BU 
Det vises til protokoll og vedtak fra bydelsutvalget 08.10.2007 hvor redegjørelse for status 
brukervalg august 2007 tas til orientering med følgende protokolltilførsel: 
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Bydelsutvalget ber om at følgende BU vedtak 20/06 følges opp: 
 
 ”Bydelsutvalget tar saken til orientering med følgende tillegg: 
 Utdrag av konkurransegrunnlag for Fritt brukervalg i hjemmetjenesten 
 Viser til tidligere vedtak i Bydelsutvalget vedrørende oppfølging og kontroll med 

eventuelle økte eller reduserte kostnader og bemanningsendringer som følge av pålagt 
gjennomføring av Fritt brukervalg i bydelen. 
 
For senere å kunne evaluere virkningen av innføring av Fritt brukervalg i bydelen 
pålegger Bydelsutvalget administrasjonen å føre kontroll med eventuelle økte eller 
reduserte kostnader og bemanningsendringer som følge av pålegg om innføring av  
Fritt brukervalg i hjemmetjenesten samt andre personalmessige konsekvenser. 
 
BU-adm. framlegger for BU i 8/5, eventuelt 19/6 en oversikt over planlagt bruk av 
ressurser og organisering av fritt brukervalg for 2006. 
Bydelsutvalgets vedtatte uttalelse i sak 20/06 oversendes Byrådet og partigruppene.” 
 

I bydelsutvalgets møte 19.06.2006, sak 106/06, la bydelsdirektøren frem følgende forslag til 
vedtak: 
”Langsiktig opptrappingsplan for hjemmetjenestene samt sak vedrørende økonomiske 
konsekvenser av fritt brukervalg, behandles av BU i forbindelse med budsjettprosessen høsten 
2006.” 
 
Et enstemmig BU fattet følgende vedtak: 
 

Langsiktig opptrappingsplan for hjemmetjenestene, samt sak vedrørende økonomiske 
konsekvenser av fritt brukervalg, behandles av BU i forbindelse med budsjettprosessen 
høsten 2006. 
 

I budsjett 2007 ble de økonomiske konsekvenser av fritt brukervalg beskrevet og behandlet av 
BU. Innføring av ordningen kostet opprettelse av ett årsverk konsulent ved bestillerkontoret og 
betydelig økte portoutgifter fordi alle nye brukere skal ha tilsendt brosjyren til alle 
leverandører. I 2007 er det helårsdrift. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Redegjørelse for status brukervalg september 2007 tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 169/07  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter 03.10.2007  

 
Arkivsak: 200700168 
Arkivkode: 240.4 
Saksbehandler: Signe Sandnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 169/07  
 
RAPPORT FRA ANMELDT TILSYN VED ØSTENSJØ BO- OG SERVICESENTER 
03.10.2007  
 
Saksframstilling: 
Vedlagt oversendes tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter den 03.10.2007 og uttalelse fra sykehjemsetaten.   
 
Bydelsdirektørens kommentarer: 
 
Ad pkt 7. Sak unntatt offentlighet. 
Rapport unntatt offentlighet  datert 30.05.07 ble oversendt med internpost til sykehjemsetaten 
v/områdedirektør, den 20.06.2007.  Samme dag ble det også sendt e-post til områdedirektøren 
med kopi til institusjonssjefen, om at ”rapporten unntatt offentlighet” kun ble send til 
områdedirektøren uten kopi til Østensjø bo- og servicesenter”. Saksframstillingen og BU-
vedtaket ble oversendt Sykehjemsetaten og tilsynsutvalget i etterkant av BU-møtet, som var 
den 03.09.2007. En ser det som bydelens ansvar å videresende rapporter, saksframstillinger og 
vedtak til sykehjemsetaten, men at det er etatens ansvar å videresende dette til institusjonene og 
følge opp rapportene i samarbeid med institusjonsledelsen. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 03.10.2007 
med kommentarer/uttalelse fra bydelsdirektøren og sykehjemsetaten, tas til orientering.   
 
 
 
Tove Stien /s         Solveig Nyhamar /s 
bydelsdirektør         avdelingssjef 
 
Vedlegg: 2 
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Sak 170/07  Erfaringer med tilbudet omsorgsboliger med tjenester  
 
Arkivsak: 200700086 
Arkivkode: 371.1 
Saksbehandler: Solveig Nyhamar 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 170/07  
 
ERFARINGER MED TILBUDET OMSORGSBOLIGER MED TJENESTER  
 
Bakgrunn: 
I budsjett 2007 ble det vedtatt å opprette en tjeneste som ble kalt ”omsorgsbolig med tjenester”. 
Eldre som ellers ville hatt behov for institusjonsplass, som sykehjem eller aldershjem, skulle 
kunne velge omsorgsbolig med tjenester. I budsjettet anslo man at dette skulle opprettes i 
Skøyenkroken og Utmarkveien omsorgsboliger. Det heter at ca 12 personer skal kunne gis et 
slikt tilbud i en av disse to omsorgboligbyggene, og de skulle betjenes av en fast bemanning på 
4 årsverk.  I tillegg til aktivitører og ansatte som allerede jobbet med spisegrupper i 
omsorgsboligene, var det behov for 3,8 nye årsverk.  
 
Tjenestene skulle omfatte dagaktiviteter og spisegrupper hvor det ble servert frokost, middag 
og aftens, og boligen skulle være betjent dag og kveld og helg. 
 
Dagaktivitetene skulle i hovedsak erstatte behov for dagsenterplass. 
 
Saksframstilling: 
Tiltakene ble satt raskt i gang etter at budsjettet ble vedtatt, selv om ikke alle stillinger var 
besatt med en gang. Tjenesten var selv begeistret for tilbudet, og ønsket å komme i gang fort. 
Uansett var ikke alle leilighetene ledig med en gang, slik at tiltaket har blitt trappet opp etter 
hvert. 
 
Skøyenkroken  
Etter stor egeninnsats av tjenesten, var de fysiske forholdene på plass og de første brukerne 
kunne ønskes velkommen medio februar 2007. 
Alle som arbeider med tiltaket i dag gir tilbakemelding om at de trives svært godt, noe som 
også er med på å prege tilbudet til brukerne. 
 
I Skøyenkroken er det i dag en hovedvekt av brukere som på grunn av utrygghet, ensomhet og 
engstelse har stått på trappene til sykehjemsplass. Disse har vist seg å profitere særlig godt på 
dette tiltaket. Flere fungerte svært dårlig hjemme, men har blomstret opp, og gjør seg god nytte 
av det fellesskapet som er bygd opp. 
 
Det har vært besøk av innsatsteamet, som har kommet for å se hvordan det går med brukere de 
har vært i kontakt med. Som eksempel kan nevnes en bruker som fikk omsorgsbolig med 
tjenester på grunn av at hun fungerte svært dårlig hjemme. Hun hadde lite kontakt med 
pårørende, og bruker hadde en svært vanskelig livssituasjon. I dag er hele situasjonen endret. 
Hun stortrives og har fått et fellesskap og en trygghet. Dette sier hun også selv hele tiden, og 
hun begynner å få ny kontakt med pårørende, som sier at de ser en stor forandring. Flere av 
brukerne har hatt bekymrede og slitne pårørende, som kanskje mente det var behov for 
institusjonsplass, men som nå er meget tilfreds med tilbudet. 
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I Skøyenkroken er det også frivillige som har arrangert aktiviteter for beboere i flere år, og 
disse er et viktig aktivum også for målgruppen som har vedtak om bolig med tjenester.  
 
 
Utmarkveien 
I Utmarkveien har det i mange år vært en spisegruppe for de som har hatt behov for litt mer 
tilsyn, ernæring og sosial kontakt.  
Spisegruppa har hatt tilbud om måltid 3 ganger om dagen, med fast og stabilt personale. 
Personalet fra spisegruppa har fulgt med over i det nye tiltaket med omsorgsbolig med 
tjenester. 
 
De beboerne som fra før benyttet seg av spisegruppa har fått fortsette med det, selv om de ikke 
har vedtak om omsorgsbolig med tjenester. De har fremdeles behov for dette ernæringstilbudet.  
 
Totalt er det ca. 20 brukere i spisegruppa hvor 10 plasser er øremerket brukere med vedtak om 
omsorgsboliger med tjenester. 
 
Siden oppstart har det vært tilbud om bussturer i nærområde som inkluderer kaffestopp. Dette 
tilbudet har også gått ut til de andre beboerne i omsorgsboligene. 
    
Brukerne greier seg forholdsvis bra, fordi trygghet er et vesentlig element, og som de får i møte 
med personalet og andre beboere. 
 
Konklusjon 
Tiltaket som ble vedtatt i budsjett 2007 med omsorgsboliger med tjenester, gitt av en fast 
bemanning, har vist seg å være svært vellykket. I dag har 18 eldre fått slikt vedtak, og plass i 
Skøyenkroken eller Utmarkveien. De som har vedtak om bolig med tjenester blir tatt hånd om 
både individuelt og i fellesskap. For mange er bare det å ha et samlingspunkt, hvor man vet 
man treffer på personalet, mer en nok.  Disse ville ellers ha ønsket og hatt behov for tiltak som 
aldershjemsplass eller sykehjemsplass. 
 
I tillegg har tilbudet til disse også en effekt i forhold til øvrige beboere, i det det skaper trygghet 
med stabilt personale til stede i huset, og ved at flere kan delta i spisegruppene.  
  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om erfaringer med omsorgsboliger med tjenester tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien  /s       Solveig Nyhamar  /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 171/07  Kommunedelplan for idrett - handlingsplan 2009-2012  
 
Arkivsak: 200700581 
Arkivkode: 511.2 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 171/07  
 
KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETT - HANDLINGSPLAN 2009-2012  
 
Bakgrunn: 
Kultur- og kirkedepartementet har pålagt alle kommuner å utarbeide en lokal plans om 
grunnlag for søknad om spillemidler til anlegg og områder for idrett og friluftsliv. Gjeldende 
kommunedelplan for idrett skal revideres, og kultur og idrettsetaten skal i samarbeid med 
friluftsetaten utarbeide en felles kommunal plan for idrett og friluftsliv for perioden 2009 – 
2020.  
I den forbindelse er lag, organisasjoner, klubber og bydeler invitert til å komme med innspill til 
tiltak. Dette gjelder idrettsanlegg, nærmiljøanlegg og sikring av arealer til idrett og fysisk 
aktivitet. Frist for innspill var satt til 01.09.2007. 
 
Kommunedelplan for idrett og friluftsliv består av en felles innledende del, samt to separate 
deler for henholdsvis idrett og friluftsliv. Det skal utarbeides handlingsprogram med prioriterte 
prosjekter for de nærmeste 4 år. Handlingsprogrammet rulleres hvert år. 
 
Kultur- og idrettsetaten samarbeider med Oslo idrettskrets om registrering av innkomne forslag. 
Forslag mottatt av Oslo idrettskrets eller kultur- og idrettsetaten skal videresendes idrettens 
samarbeidsutvalg, ISU, i aktuell bydel. Frist for innmelding av forslag var satt til 01.09.2007. I 
brev av 11.07.2007 framgår det at innspillene skal være oversendt bydel innen 07.09.2007. 
 
Idrettens samarbeidsutvalg, ISU, og Bydelsutvalget, BU, skal prioritere og behandle innkomne 
forslag for sin bydel. Vedtak med prioriteringer av aktuelle tiltak skal sendes Kultur og 
idrettsetaten, med kopi til Oslo idrettskrets, innen 01.12.2007. Det er forutsatt at ISU og BU 
samarbeider om prioriteringen av innkomne forslag. 
 
Saksframstilling: 
Innkomne forslag var planlagt behandlet i møte i ISU Østensjø 19.09.2007. Til det møtet hadde 
bydelen ikke fått oversendt innspill verken fra OIK eller fra Kultur- og idrettsetaten. Følgelig 
ble det berammet nytt møte for behandling av saken, 10.10.2007. Innspill oversendt fra Oslo 
idrettskrets er behandlet som forutsatt i ISU Østensjø 10.10.2007. Oversendte forslag fra 
Kultur- og idrettsetaten var ikke bydelen i hende før 12.10.2007, og er følgelig ikke behandlet i 
ISU Østensjø, men legges ved saken som uprioriterte tiltak. 
 
Idrettens samarbeidsutvalg og bydelen er bedt om å ta stilling 
til om  

• tidligere prioriteringene fortsatt er gjeldende 
• det er prosjekter som anses som uaktuelle og dermed kan tas ut av listene 
• nye prosjekter skal prioriteres i kommunedelplanen. 
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Idrettens samarbeidsutvalg har etablert en arbeidsgruppe som har hatt tre møter om saken, før 
den ble behandlet i stormøte i ISU Østensjø 10.10.2007. 
Med utgangspunkt i fjorårets prioriteringer til kommunedelplanen, og innsendte forslag, har 
ISU Østensjø laget et revidert forslag til prioriteringer, samt satt opp hvilke av prosjektene som 
kan utgå grunnet at de er ferdigstilt, ivaretas i annen sammenheng, eller av andre grunner er 
uaktuelle.  
ISU er bedt om å prioritere to innspill/ prosjekter til hvert av årene i handlingsplanperioden, 
2009-2012, innen hver av de tre kategoriene ordinære anlegg, rahabilitering, nærmiljøtiltak. 
 
Arbeidsgruppa har etter gjennomgang av status for prioritert handlingsplan fra 2006 kommet 
fram til at følgende prosjekter utgår:  
 
Ordinære anlegg 
Nytt, Bøler IF, 3 stk 7’erbaner, Haraløkka – har fått midler, kan utkvitteres 
BOS-122, klubbrom, Manglerud fotballhall – utkvitteres 
BOS-111, kunstgressbane (7’erbane), Manglerud idrettspark - utgår 
 
Rehabilitering 
BOS-116, ballbaner med mer, Haraløkka idrettspark – utgår/ frafalles 
BOS-105, asfalt/ gjerder, Haraløkka idrettspark - utgår 
 
Nærmiljøanlegg 
Nytt, tennisbane – legging av nytt dekke, Haraløkka – utgår 
BOS-112, ballbinge, Manglerud idrettspark - utgår 
 
Tiltak som erstattes ved/ inngår i nye søknader 
Ordinære anlegg 
BOS-118, nye lysmaster, Manglerud gressbane – utgår, erstattes av nye søknader fra 
Manglerud Star 
 
Nærmiljøanlegg 
BOS-047, kunstisbane, minirink, Manglerud idrettspark - utgår, ny søknad fra Manglerud Star 
 
Arbeidsgruppa har etter gjennomgang av innspillene og av status på tidligere innsendte forslag, 
kommet fram til følgende prioritering: 
 
Ordinære anlegg 
1 2009 Rustad IL, skianlegg, inkl utbedring av skiløype, m lysstolper, 

snøkanon. Skullerud 
Ny/vf 

2 2009 Allianseidr.laget Manglerud Star. Kunstgressbane med undervarme/ 
lysanlegg 

Ny  

1 2010 BOS-114, Flerbrukshall v Høyenhallen Vf 
2 
2b 

2010 
2010 

Allianseidr.laget Manglerud Star. Tribuneanlegg m lysløype  
Allianseidr.laget Manglerud Star. Løpebaner og lengdegrop 

Ny 
Ny  

1  2011 Allianseidr.laget Manglerud Star. 7’er gressbane m undervarme/ 
lysanlegg etc. 

Ny/vf 

2 2011 Allianseidr.laget Manglerud Star. Kuleringområde Ny  
1 2012 Allianseidr.laget Manglerud Star. Høydehoppanlegg Ny 
2 2012 Allianseidr.laget Manglerud Star. Sandvolleyballbane m tribuneanlegg Ny 
Uprioritert Allianseidr.laget Manglerud Star. Minirink m is/ omlegging av gangvei Vf/ny 
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Rehabilitering 
1 2009 BOS-012, lysanlegg, Rustad kunstgressbane                                   Vf 
2 2009 Sykkelanlegg, Skullerud Vf 
1 2010 BOS-018, klubbhus, Haraløkka idrettspark Vf 
1b 2010 BOS-104, garderober, Haraløkka idrettspark Vf 
2 2010 Nytt, tennisbane – maling av dekke, Haraløkka Vf 
1 2011 BOS-059, Trasop grusbane, Trasop idrettspark Vf 
2 2011 BOS-113, garderober, Abildsø idrettsanlegg  Vf 
2b 2011 Abildsø IL. Klubbhus/ BOS-117, gressbane og klubbhus, Abildsø 

idrettsanlegg 
Ny/ vf 

1 2012 BOS-115, gressbane, Trasop idrettspark Vf 
2 2012 BOS-120, garderober, Bøler bad Vf 
Uprioritert BOS-110, kunstgressbane m lysanlegg, Manglerud idrettspark Vf 
Uprioritert  Allianseidr.laget Manglerud Star. Klubbhus, rehab. Ny  
Uprioritert Allianseidr.laget Manglerud Star. Lysløype  
 
Nærmiljøanlegg 
1 2009 BOS-123, streetbasket, Haraløkka Vf 
2 2009 Bod/ lagerplass, Skullerud Vf 
1 2010 Allianseidr.laget Manglerud Star. Binge Ny 
Uprioritert  Oppsal IF orientering - Kart  
 
Arbeidsgruppen ber ISU gi sin tilslutning til følgende merknader: 

• Rustad ILs skianlegg har vært prioritert høyt i flere år, men falt ut i 2006. Dette MÅ på 
plass igjen og vi ber om at prosjektet blir gitt 1. prioritet, slik ISU har innstilt på. Dette 
anlegget har 8-10 000 brukere i sesongen! 

• Det ses som lite hensiktsmessig å spre tiltakene i regi av Allianseidrettslaget Manglerud 
Star over 4 år. Mye av dette kan med fordel betraktes som ett prosjekt. 

 
Idrettens samarbeidsutvalg har i møte 10.10.2007 gitt sin tilslutning til arbeidsgruppas 
innstilling vedrørende prioriteringer i kommunedelplan for idrett, handlingsplan 2009-2012. 
 
Forslag innkommet etter frist/ etter at ISU Østensjø har behandlet saken møte 10.10.2007  
Bydelen har pr faks datert 12.10.2007, samt i brev datert 19.10 (mottatt 29.10.) fått oversendt 
innspill via Kultur- og idrettsetaten til tiltak i handlingsplanen. To av innspillene er datert før 
01.09.2007 som var frist for innsending av innspill. Tre av innspillene er datert 10.09.2007, 
altså etter fristen for innsending av innspill. Ingen av innspillene er behandlet av ISU Østensjø 
og inngår følgelig ikke i vedtaket fra samarbeidsutvalget. Dette er bestemt i samråd med leder  
av ISU Østensjø. 
De to innspillene som er datert før fristens utløp, 01.09.2007, er lagt inn i forslag til vedtak i 
bydelsutvalgets sak.  
 
Innspillene gjelder følgende tiltak 
Søknad datert 10.09.2007. Innkommet etter 
frist og oversendt bydel etter møte i ISU 

Rehabilitering av idrettsanlegg Bøler skole 

Søknad datert 10.09.2007. Innkommet etter 
frist og oversendt bydel etter møte i ISU 

Ballbinge  Oppsal/ Vetland skole 

Søknad datert 10.09.2007. Innkommet etter 
frist og oversendt bydel etter møte i ISU 

Rehabilitering av grusbane, ev med 
kunstgress 

Søknad datert 21.05.2007. Oversendt bydel 
etter møte i ISU. 

Kunstgress på Trasop matchbane 
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Søknad datert 29.8.2007. Oversendt bydel 
etter møte i ISU 

Ballbinge, bordtennisbord og cricketvegg 
Manglerud VG skole 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget slutter seg til prioriteringene fra Idrettens samarbeidsutvalg Østensjø, slik de 

framkommer i oppstillingen under: 
 

FØLGENDE PROSJEKTER UTGÅR:  
Ordinære anlegg 
Nytt, Bøler IF, 3 stk 7’erbaner, Haraløkka – har fått midler, kan utkvitteres 
BOS-122, klubbrom, Manglerud fotballhall – utkvitteres 
BOS-111, kunstgressbane (7’erbane), Manglerud idrettspark - utgår 
 
Rehabilitering 
BOS-116, ballbaner med mer, Haraløkka idrettspark – utgår/ frafalles 
BOS-105, asfalt/ gjerder, Haraløkka idrettspark - utgår 
 
Nærmiljøanlegg 
Nytt, tennisbane – legging av nytt dekke, Haraløkka – utgår 
BOS-112, ballbinge, Manglerud idrettspark - utgår 
 
Tiltak som erstattes ved/ inngår i nye søknader 
Ordinære anlegg 
BOS-118, nye lysmaster, Manglerud gressbane – utgår, erstattes av nye søknader fra 
Manglerud Star 
 
Nærmiljøanlegg 
BOS-047, kunstisbane, minirink, Manglerud idrettspark - utgår, ny søknad fra Manglerud 
Star 
 
ETTER GJENNOMGANG AV INNSPILLENE OG AV STATUS PÅ TIDLIGERE 
INNSENDTE FORSLAG, FRAMKOMMER FØLGENDE PRIORITERING: 
Ordinære anlegg 

1 2009 Rustad IL, skianlegg, inkl utbedring av skiløype, m lysstolper, 
snøkanon. Skullerud 

Ny/vf 

2 2009 Allianseidr.laget Manglerud Star. Kunstgressbane med undervarme/ 
lysanlegg 

Ny  

1 2010 BOS-114, Flerbrukshall v Høyenhallen Vf 
2 
2b 

2010 
2010 

Allianseidr.laget Manglerud Star. Tribuneanlegg m lysløype  
Allianseidr.laget Manglerud Star. Løpebaner og lengdegrop 

Ny 
Ny  

1  2011 Allianseidr.laget Manglerud Star. 7’er gressbane m undervarme/ 
lysanlegg etc. 

Ny/vf 

2 2011 Allianseidr.laget Manglerud Star. Kuleringområde Ny  
1 2012 Allianseidr.laget Manglerud Star. Høydehoppanlegg Ny 
2 2012 Allianseidr.laget Manglerud Star. Sandvolleyballbane m tribuneanlegg Ny 
Uprioritert Allianseidr.laget Manglerud Star. Minirink m is/ omlegging av gangvei Vf/ny 

 
Rehabilitering 

1 2009 BOS-012, lysanlegg, Rustad kunstgressbane                              Vf 
2 2009 Sykkelanlegg, Skullerud Vf 
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1 2010 BOS-018, klubbhus, Haraløkka idrettspark Vf 
1b 2010 BOS-104, garderober, Haraløkka idrettspark Vf 
2 2010 Nytt, tennisbane – maling av dekke, Haraløkka Vf 
1 2011 BOS-059, Trasop grusbane, Trasop idrettspark Vf 
2 2011 BOS-113, garderober, Abildsø idrettsanlegg  Vf 
2b 2011 Abildsø IL. Klubbhus/ BOS-117, gressbane og klubbhus, 

Abildsø idrettsanlegg 
Ny/ 
vf 

1 2012 BOS-115, gressbane, Trasop idrettspark Vf 
2 2012 BOS-120, garderober, Bøler bad Vf 
Uprioritert BOS-110, kunstgressbane m lysanlegg, Manglerud 

idrettspark 
Vf 

Uprioritert  Allianseidr.laget Manglerud Star. Klubbhus, rehab. Ny 
Uprioritert Allianseidr.laget Manglerud Star. Lysløype  

 
Nærmiljøanlegg 

1 2009 BOS-123, streetbasket, Haraløkka Vf 
2 2009 Bod/ lagerplass, Skullerud Vf 
1 2010 Allianseidr.laget Manglerud Star. Binge Ny 
Uprioritert  Oppsal IF orientering - Kart  

 
ISU har følgende merknader: 
• Rustad ILs skianlegg har vært prioritert høyt i flere år, men falt ut i 2006. Dette MÅ på 

plass igjen og vi ber om at  prosjektet blir gitt 1. prioritet, slik ISU har innstilt på. Dette 
anlegget har 8-10 000 brukere i sesongen! 

• Det ses som lite hensiktsmessig å spre tiltakene i regi av Allianseidrettslaget Manglerud 
Star over 4 år. Mye av dette kan med fordel betraktes som ett prosjekt. 
 

 
2. Bydelsutvalget vil i tillegg innstille til at følgende tiltak prioriteres: 
 

Søknad datert 21.05.2007. Oversendt 
bydel etter møte i ISU. 

Kunstgress på Trasop 
matchbane 

Rehabilitering -
Uprioritet 

Søknad datert 29.8.2007. Oversendt 
bydel etter møte i ISU 

Ballbinge, bordtennisbord og 
cricketvegg Manglerud VG 
skole 

Nærmiljøanlegg – 
prioritet 2 i 2010 

 
 
 
Tove Stien/ s       Tommy Grotterød/ s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 172/07  Kommunal plan for idrett og friluftsliv - Sektorplan for 
friluftsliv  

 
Arkivsak: 200400781 
Arkivkode: 511.2 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 172/07  
 
KOMMUNAL PLAN FOR IDRETT OG FRILUFTSLIV - SEKTORPLAN FOR 
FRILUFTSLIV  
 
Bakgrunn: 
Plan for idrett og friluftsliv 2009-2020. 
Østensjø Friluftsutvalgs gjennomgang av innkomne forslag 
 
Østensjø friluftsutvalg er oppnevnt av Oslo og Omland Friluftsråd og skal bistå bydelen lokal 
med å vurdere og prioritere innkomne forslag til kommunedelplan for idretts- og friluftsliv. 
Østensjø bydel, ved Eigil Lunden, har hatt sekretariatsfunksjon for utvalget. Vedtak av 
prioritere forslag oversendes Friluftsetaten innen 01.12.2007. 
 
 
Saksframstilling: 
Utvalget har gjennomgått forslagene og i tillegg sett på tidligere innmeldte forslag som ikke har 
vært tatt med ved denne rulleringen. Basert på dette, samt innhenting av tilleggsinformasjon og 
befaringer, har utvalget kommet frem til følgende prioriteringer: 
 
 
Pri. Forslag nr. Beskrivelse 
1. 19 (Utvidet)    Informasjonstavler ved innfartsårer til Østmarka og  

   Østensjøområdet Miljøpark 
 

2.   3     Regulering og anlegg av P-plass og grøntområde ved  
   Sagstua/Skulleruddumpa. 
 

3.  11     Tiltak i Østensjøområdet Miljøpark i henhold til  
                                       forvaltningsplan.  
 
4           4 (Utvidet)        Gjennomgang av omreguleringsmuligheter for grøntområder  
                                      mellom markagrensen og bebyggelsen. 
 
5.  5, 6, 13 (justert) Opprusting av Skraperudområdet. Bekkeåpning, HCWC og  

   sikring av tursti. 
 

Pri. Forslag nr. Beskrivelse 
 
6.  8 (Endret)    Tursti fra Eterveien via Bøler kirke til Bøler T-banestasjon. 
 
7.  Forslag fra 2004 Åpning av Bølerbekken fra Bøler kirke til Østmarka skole.  
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   Utredning. 
 

8.  14     HCWC Kattisa. 
 
9.  7     Revidering av turorienteringskart Østmarka og Østensjøområdet. 
 
10 12 (justert)    Trillesti Grønmo-Sandbakken. 
 
11.  9 (justert)    Turveilenke Havreveien. Opprusting av tursti. 
 
12.  15, 16     Asfaltering av P-plass ved innfart til Østmarka.  

   (Rustadsaga og Østmarksetra). 
 

13.  17     Hytteprosjekt Østmarka. Muliggjøre anskaffelse og istandsetting. 
 
14.  20     Tiltak i området Nøklevannsdemningen (Ro-og padleklubben). 
 
15.  2     Turveilenke Etterstad/Fagerlia 
 
16.  18 (justert)    Gangbane Karismyr-Smalvannsmosen. 
 
17.  10     Turveilenker Oppsal/Skøyen. 
 
18. 1     Turveipassasje Ringveien ved Manglerud kirke. (E4) 
 
 
Nærmere om hvert enkelt forslag.  
Nummereringen følger opprinnelig forslagsnummerering slik de fremkommer i kommunen og 
OOF’s oversikter. 
 
Forslag 1. Turveiundergang Ringveien ved Manglerud kirke. (E4).  
Prioriteres ikke. Det er en grei forbindelse mellom turveiene ved å benytte broen i nordøst. 
Vanskelig å etablere direkteforbindelse på tvers av veien og T-banen, og antagelig høy  
kostnad. 
 
Forslag 2. Turveipassasje Fagerlia/Etterstad (D10). 
Forslaget gjelder et tiltak utenfor bydelens grenser, men passasjen er viktig for sammenbinding 
av bydelens turveier. Dagens tursti med jernbaneovergang og trapp kan vanskelig omgjøres til 
turveistandard uten omfattende inngrep. Så vidt vi kjenner til har NSB ansvaret for gangbroen 
over jernbanen. Turstien ned til Alna bør imidlertid opprustes. Forslaget gis lav prioritet. 
 
Forslag 3. Regulering og anlegging av P-plass ved Sagløkka. 
Anbefales og prioriteres. 
 
Forslag 4. Sikring av skogområde bak Trolltun. 
Dette grøntområdet ligger mellom bebyggelsen og markagrensen, og er regulert til P-hus, 
barnehage og boliger. Området er mye benyttet til friluftsformål og bør vurderes omregulert. 
Utnyttelsen av området begrenses muligens også av nedbørsfeltet til reservedrikkevannskilden 
Nøklevann. En vurdering av mulig omregulering bør gjennomføres. Forslaget kan med fordel 
utvides til å omfatte en gjennomgang av alle grøntområder mellom dagens bebyggelse og 
markagrensen. Forslaget anbefales med ovennevnte utvidelse. 
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Forslag 5. Bekkeåpning oppstrøms Skraperud. 
Bekken fra Nøklevann til Skraperudtjern er helt unødvendig lagt i rør over øvre del av sletta 
nord for flytebryggene. Bekken bør åpnes og det bør i tillegg anlegges trebro. Anbefales, 
prioriteres og ses i sammenheng med forslag 6 og 13. 
 
Forslag 6. Åpning av stengt turvei vest for Skraperud. 
Turveien er stengt trolig på grunn av utglidning av støpt fundament og fare for ras fra 
fjellsiden. Sperregjerdet er fjernet og stien er mye benyttet. 
Det bør i første omgang gjennomføres en sikring av eksisterende trase i form av fjerning av 
usikre fundamenter og rensking av fjellsiden slik at traseen kan benyttes som sti. I neste 
omgang bør den vurderes reetablert som turvei, men da med trefundament i stedet for ny støp. 
En reetablering av opprinnelig konstruksjon vil innebære store inngrep og vil virke 
dominerende.  
Forslaget anbefales og prioriteres sammen med forslag 5 og 13. 
 
Forslag 7. Revidering av turorienteringskart Østmarka og Østensjøområdet. 
De enkelte delkartene revideres ett og ett av gangen. Eldste kart i dag er fra 1998 og siste 
reviderte kart er fra 2007. Revidering er nødvendig som følge av endring i stimønstre og 
vegetasjon (bl.a. hugst).  
Det foreslås at det settes av midler til videre revidering av kartene, men det gjøres oppmerksom 
på at den anslåtte kostnad omfatter samtlige kart og derved gjelder arbeid 5-10 år fremover i 
tid. Forslaget anbefales, men gis ikke høy prioritet. 
 
Forslag 8. Turvei ved Bøler kirke (E5). 
Turveiene ved Østensjøvannet er koblet sammen med turvei E5 i form av stier i området ved 
Bøler kirke. Området står nå overfor store endringer som følge av beslutningen om bygging av 
ny kirke og planene om boligbygging i krysset Eterveien/Ytre Ringvei. Det anses ikke 
nødbendig å opprette turvei gjennom området, men det bør snarest gjennomføres en vurdering 
av hvorledes en godt opparbeidet sti skal kysse området i fremtiden. Det foreslås og prioriteres 
derfor at det iverksettes tiltak for å få vurdert og etablert en slik løsning. 
 
Forslag 9. Turveilenke Havreveien. 
Turveitraseen har en kort stiforbindelse mellom Enebakkveien og Vekterveien. Denne bør 
opprustes som sti, men behøver ikke ha full turveistandard idet den ikke har videre 
turveiforbindelse. Forlaget anbefales, men prioriteres ikke. 
 
Forslag 10. Opparbeiding og erverv av turveilenker. 
Området Peter Aas vei prioriteres ikke. 
Oppsal kirke-Trasop stadion. Strekningen Filerveien-Solbergliveien prioriteres. 
Oppsal kirke-Vetlandsveien prioriteres. (Her bør for øvrig entreprenør for Oppsal skole 
pålegges istandsetting på deler av traséen) 
 
Forlag 11. Østensjøområdet Miljøpark. 
Friluftsetaten har (i samarbeid med bl.a. Østensjøvannets Venner) nylig avgitt til byrådet et 
samlet forslag til forvaltnings- og skjøtselsplan for hele Østensjøområdet. Planen inneholder en 
rekke nødvendige tiltak det ikke er satt av midler til. Forslagene er gitt prioritering fra 1-5. 
Forslaget anbefales og gis høy prioritet. 
 
Forslag 12. Ski- og sykkelveitrase Grønnmo-Sandbakken. 
Utvalget er i utgangspunktet svært tilbakeholdne med å anbefale nye tiltak/inngrep i Østmarka. 
Forslaget anbefales likevel, forutsatt at traséen opprettes som trillesti (jfr. drøftelser mellom 
Østmarkas Venner og Friluftsetaten). 
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Forslag 13 HC-WC Skraperud. 
Anbefales og gis prioritet sammen med forslag 5 og 6. 
 
Forslag 14. HC-WC Kattisa. 
Anbefales og gis prioritet. HC-WC ved Kattisa vurderes som viktigere enn Skraperud. 
 
Forslag 15.Asfaltering av P-plass Rustadsaga. 
Anbefales, men gis ikke prioritet. 
 
Forslag 16. Asfaltering av P-plass Østmarksetra. 
Anbefales, men gis ikke prioritet. 
 
Forslag 17. Hytte i Østmarka. 
Forlaget forstås som et ønske om dagstur/overnattingshytte i DNT-regi i Oslo-delen av 
Østmarka. Det forutsettes ikke nybygg, men oppgradering eller lignende av hytte som stilles til 
disposisjon. Det er ønskelig å ha tilgang til midler dersom en mulighet dukker opp. 
Forslaget anbefales, men gis ikke høy prioritet. Det kan være aktuelt å drøfte spørsmålet med 
nabokommunen om hytte øst for Elvåga. 
 
Forslag 18. Oppgradering av sti og gangbane Karismyr-Smalvannsmosen. 
Forslaget innebærer utlegging av stokker i våte områder for å unngå ytterligere slitasje i 
området rundt. Det må være en klar forutsetning at traséen ikke tilrettelegges for sykkel. 
Kostnadene vil være svært beskjedne og forslaget anbefales 
 
Forslag 19. Info-tavler ved innfartsårer til marka. 
Forslaget anbefales og prioriteres.  
I tillegg foreslås det tilsvarende oppgradering ved innfartsårene til Østensjøområdet Miljøpark 
(jfr. Forslag 11). 
 
Forslag 20. Oppgradering av området ved Nøklevannsdemningen (Ro- og padleklubben). 
Forslaget innebærer en større utnyttelse av området enn strengt tatt ønskelig og gis derfor bare 
begrenset støtte og lav prioritet 
 
Forslag fra forrige runde. Bekkeåpningsprosjekt Bølerbekken. 
Bekken utredes åpnet mellom turvei E3 og E5 (Østmarka skole- Bøler skole-Bøler kirke) med 
mulighet for tilhørende turveitrase. 
Forslaget var gitt prioritet ved gjennomgangen i 2004. 
 
 
 
For Østensjø Friluftsutvalg 
31.10.07 
Amund Kveim 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har vedtatt følgende prioritering av innkomne forslag til Kommunal plan for 
idrett og friluftsliv – Sektorplan for Friluftsliv: 
 
Pri. Forslag nr. Beskrivelse 
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1. 19 (Utvidet)    Informasjonstavler ved innfartsårer til Østmarka og  
   Østensjøområdet Miljøpark 
 

2.   3     Regulering og anlegg av P-plass og grøntområde ved  
   Sagstua/Skulleruddumpa. 
 

3.  11     Tiltak i Østensjøområdet Miljøpark i henhold til  
                                       forvaltningsplan.  
 
4           4 (Utvidet)        Gjennomgang av omreguleringsmuligheter for grøntområder  
                                      mellom markagrensen og bebyggelsen. 
 
5.  5, 6, 13 (justert) Opprusting av Skraperudområdet. Bekkeåpning, HCWC og  

   sikring av tursti. 
 

6.  8 (Endret)    Tursti fra Eterveien via Bøler kirke til Bøler T-banestasjon. 
 
7.  Forslag fra 2004 Åpning av Bølerbekken fra Bøler kirke til Østmarka skole.  

   Utredning. 
 

8.  14     HCWC Kattisa. 
 
9.  7     Revidering av turorienteringskart Østmarka og Østensjøområdet. 
 
10 12 (justert)    Trillesti Grønmo-Sandbakken. 
 
11.  9 (justert)    Turveilenke Havreveien. Opprusting av tursti. 
 
12.  15, 16     Asfaltering av P-plass ved innfart til Østmarka.  

   (Rustadsaga og Østmarksetra). 
 

13.  17     Hytteprosjekt Østmarka. Muliggjøre anskaffelse og istandsetting. 
 
14.  20     Tiltak i området Nøklevannsdemningen (Ro-og padleklubben). 
 
15.  2     Turveilenke Etterstad/Fagerlia 
 
16.  18 (justert)    Gangbane Karismyr-Smalvannsmosen. 
 
Pri. Forslag nr. Beskrivelse 
17.  10     Turveilenker Oppsal/Skøyen. 
 
18. 1     Turveipassasje Ringveien ved Manglerud kirke. (E4) 
 
 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
 
 
 
Antall vedlegg:1 
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Sak 173/07  Fornyelse av salgs- og skjenkebevillinger  
 
Arkivsak: 200400084 
Arkivkode: 945.5 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 173/07  
 
FORNYELSE AV SALGS- OG SKJENKEBEVILLINGER  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Næringsetaten, datert 29.09.2007, vedrørende fornyelse av salgs- og 
skjenkebevillinger. 
 
Saksframstilling: 
Vedlagt følger to lister over henholdsvis salgs og skjenkesteder som trenger fornyede 
bevillinger. 
I henhold til alkohollovens §1-7a kan kommunen ved vurdering av om bevilling bør gis bl.a. 
legge vekt på antall salgs- og skjenkesteder, stedets karakter, beliggenhet, målgruppe, trafikk- 
og ordensmessige forhold, næringspolitiske hensyn og hensynet til lokalmiljøet for øvrig.  
 
Der bydelsutvalget anbefaler søknaden avslått og der bydelen behandler uteservering i bakgård 
ber Næringsetaten om at det vedlegges kopi av saksprotokollen, eventuelt bydelsutvalgets 
begrunnelse hvor den ikke fremgår av protokollen. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Bydelsadministrasjonen har ikke mottatt klager, innvendinger eller kommentarer fra naboer, 
politiet eller andre instanser for de listede salgs- og skjenkesteder. Fornyede salgs- og 
skjenkebevillinger anbefales for samtlige steder. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø anbefaler fornyede salgs- og skjenkebevillinger for følgende salgs- og 
skjenkesteder: 
 
BevillingsI

D 
Bevillingss

ted 
BevAdresse BevPostNr BevTelefon ForetaksNa

vn 
10027-10 Coop Prix 

Skøyenåse
n avd. 329 

Haakon Tveters vei 8 0682 22273832 Coop Øst 
BA 

10049-10 Coop Mega 
Bøler avd. 
311 

Bølerlia 2 0691 22260190 Coop Øst 
BA 

10061-11 Rema 1000 
Mellombøl
gen 

Mellombølgen 141 1157  Eystein 
Siem 
Eriksen AS 
c/o Rema 
1000 
Mellombøl
gen 
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10070-12 Kiwi 479 
Oppsal 

Mekanikerveien 32 0683 22261190 Oslofjordm
at AS 

10116-11 ICA Nær 
Oppsal 

Oppsalstubben 3 0685 22274750 Åsatun & 
Braathen 
AS 

10187-10 Rustad 
Kjøtt og 
Dagligvare
r AS 

Welding Olsens vei 3 0694 22285845 Rustad 
Kjøtt og 
Dagligvare
r AS 

10198-11 Rimi 
Bogerud 
avd 3535 

Stallerudveien 117 0693 22299355 Bogerud 
Handel AS 

10200-12 Meny 
Manglerud 

Plogveien 6, Manglerud 
Senter 

0679 22757700 NG Meny 
Øst AS / 
Meny 
Champion 
Manglerud 

10246-12 ICA Nær 
Bøler avd 
6189 

Bølerlia 52 0689 22278130 Ica Detalj 
AS 

10278-12 ICA Nær 
Østmarkvei
en avd 
6188 

Østmarkveien 2 0687 22260275 Ica Detalj 
AS 

10281-12 Meny 
Oppsal 

Haakon Tvetersvei 90 0686 22757020 NG Meny 
Øst AS / 
Meny 
Oppsal 

10304-14 Godlia 
Dagligvare 

Damfaret 25 0671 22260402 Godlia 
Dagligvare 
- Thuy 
Thanh Mai 

10316-10 Coop Mega 
Lambertset
er, avd. 251 

Cecilie Thoresens vei 19-21 1153 22769530 Coop Øst 
BA 

10350-11 Rema 
1000, 
Oppsal 

Vetlandsveien 68 0685 22275075 Ferdinand 
Florres AS 

10388-10 Coop Prix 
Langerud 

Enebakkveien 289 1187 22288556 Coop Øst 
BA 

10415-12 Bunnpris 
Svartdalsve
ien 

Svartdalsveien 50 0678  Bunnpris 
Svartdalsve
ien AS 

10419-11 Nye Mor 
Ingers 
Mathus 

Enebakkveien 158 E 0680 22676490 Nye Mor 
Ingers 
mathus AS 

10452-12 Rimi 
Manglerud 
avd 3361 

Plogveien 6 0679 22275850 ICA Detalj 
AS 

10708-11 ICA Nær 
Ryen 6513 

Enebakkveien 208 0680 22297631 Andersen 
og Hildrum 
Mat AS 

11107-12 Matvarehus
et ULTRA 
Bryn 

Østensjøveien 79 (Postboks 
20, Bryn) 

0611 22757900 NG Meny 
Øst AS / 
Matvarehus
et ULTRA 
Bryn 

11121-11 Rimi 
Skullerud 
avd 3630 

Johan Scharffenbergs vei 118 0694 22282992 C.M.Wallli
n AS 

11228-12 Brewery Ulvenveien 89 C 0680 23373710 Brewery 
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Internation
al 

Internation
al AS 

11353-01 Rema 1000 
Ulsrud 

Østmarkveien 27 0687  Morten 
Wiik AS 

11365-01 Rema 1000 
Ryen 

Enebakkveien 154 B 0680 90865228 Svein Erik 
Eidsmo AS 

 
 
BevTelefon ForetaksNa

vn 
ForetaksNu

mmer 
ForetaksAd

resse 
ForetaksPo

stNr 
ForetaksTe

lfNr 
Åpent til 

inne 
Åpent til 

ute 
Skjenketid 

inne 
Skjenketid 

ute 
22261237 Jan Erik 

Engblom 
959678006 Østmarkset

eren, 
Østmarkvei
en 

0687 22261237 2:00 0:00 1:30 23:30

22204022 Røde Hatt 
Mat og 
Vinhus AS 

984544766 Haakon 
Tveters vei 
92 

0686 22204022 3:00 0:00 2:30 23:30

22298282 Tove 
Klemetsen 

970130438 Sandbakkv
eien 2 

1404 22610677 3:00 22:00 2:30 21:30

22286380 Sissel 
Ullevålsete
r Martinsen 

866699852 Østmarka 0693 22286380 1:00  0:30

22261100 Olsen 
Restaurant 
ANS 

982759129 Østensjøvei
en 64 

0667 22261100 3:00 0:00 2:30 23:30

22274383 Golden 
Town AS 

871175292 Manglerud 
Senter 

0679 22276152 1:00 22:00 0:30 21:30

22279900 Benedicta 
Sriskanthar
asa - Beno 
Restaurant 

983548733 Haakon 
Tveteers 
vei 8 

0682  1:00 22:00 0:30 21:30

22760707 Pizza 
Planeten 
Restaurant 
AS 

987825898 Postboks 
227 
Manglerud

0612 22760707 2:00 22:00 1:30 21:30

22262643 Bøler 
seniorsente
r / 
Nasjonalfor
eningen for 
folkehelsen 

959056307 Utmarkveie
n 2 

0689 22262643 1:00  0:30

 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
Bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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Sak 174/07  Varsling av oppstart av reguleringsplanarbeid og 
innhenting av forhåndsuttalelser for GNR/BNR 168/85, 
Skullerudbakken  

 
Arkivsak: 200401270 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 174/07  
 
VARSLING AV OPPSTART AV REGULERINGSPLANARBEID OG INNHENTING 
AV FORHÅNDSUTTALELSER FOR GNR/BNR 168/85, SKULLERUDBAKKEN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev fra Selvaagbygg vedrørende varsling av oppstart av reguleringsplanarbeid og 
innhenting av forhåndsuttalelse for Skullerudbakken, GNR/BNR 168/85. Innspill til 
planarbeidet er ønsket innen 26. oktober 2007. 
 
Saksframstilling: 
Planområdet ligger på Skullerud, noen hundre meter sydvest for Skullerud T-banestasjon. Det 
avgrenses av eksisterende rekkehusbebyggelse i vest, et eksisterende blokkområde i nord og 
Johan Scharffenbergs vei i syd og øst. Området er i dag ubebygd, men nedre del brukes til 
parkering. Det går to stier over området, som er en snarvei fra blokkene i nord ned til bl.a. 
bussen.  
 
Hensikten med planen er å oppføre 3 leilighetsbygg i 2-3 etasjer + underetasje a 16+16+12 
leiligheter. Planbehovet utløses av reguleringsbestemmelsenes krav om bebyggelsesplan. 
Videre er det ønskelig å oppdatere bestemmelsene og omregulere noe boligformål til veiformål 
i Johan Scharffenbergs vei, slik at det også blir en mindre vesentlig endring av 
reguleringsplanen. Byggenes volum og areal ligger innenfor bestemmelsenes krav.   
 
Planforslaget innfrir ikke Byøkologisk programs krav om en 20 meters avstand fra bebyggelse 
til bekk/vassdrag. Detter er kommentert i samrådsinnspill fra Helsevernetaten og Friluftsetaten. 
Friluftsetaten mener at den planlagte bebyggelse er trukket langt nok bort fra bekken til at 
bekkeløpet sikres med unntak av det sydøstligste bygget som anbefales flyttet noe lenger 
østover. Avstanden fra det sydøstligste bygget til bekken er ca. 6-7 meter. 
 
Forslagsstiller mener at bekken kommer mer til sin rett hvis det ryddes opp og den blir mer 
tilgjengelig, samt at terrengarbeider ikke skal gjøres helt inn mot bekken selv om avstanden er 
kortere enn 20 meter. 
 
Forslagsstiller har fått utarbeidet en konsulentrapport fra Biofokus som har kartlagt 
naturtypelokalitetene på planområdet.  
Rapporten konkluderer med at planområdet ikke har naturtyper med tilstrekkelige kvaliteter til 
å bli vurdert som viktig eller svært viktig i henhold til Direktoratet for naturforvaltnings 
kriterier. 
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Rapporten foreslår å la eksisterende vegetasjon danne grunnlag for etablering av grøntsoner i 
boligområdet, og sikter spesielt til et omtalt parti med gråor-heggeskog som generelt regnes 
som et viktig leveområde for fugl. Gråor-heggeskog området er det partiet på eiendommen som 
ligger nærmest i å ha tilstrekkelige kvaliteter til å kunne defineres som en lokalt viktig 
naturtype. Området ligger i bekken hvor det i følge planskissen ikke skal bygges, og området 
vil kunne tåle å stå fristilt fra annen skog. Rapporten anbefaler videre at det velges ut enkelt 
trær eller holt på eiendommen for å bidra til å skape et trivelig utemiljø i første rekke furu og 
bjørketrær.  
 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Administrasjonen mener reguleringsplanarbeidet prinsipielt ikke bør anbefales da 20 meters 
avstand til bekk ikke kan overholdes i henhold til Byøkologisk program. 
 
Den planlagte bebyggelse er imidlertid ikke omfattende i omfang og hvis planarbeidet 
realiseres bør følgende momenter ivaretas: 
 
Bebyggelsen legges så langt fra bekkefaret som mulig. 
 
Biofokus sine forslag ift bevaring av eksisterende vegetasjon bør følges. 
 
100 meters skogen beholdes ift. barns interesser. 
 
I henhold til Byøkologisk program bør overvann håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet. 
Naturlig infiltrasjon bidrar til et sunt vannkretsløp og kan virke flombegrensende. Lokalt 
håndtert overvann bør om mulig tilbakeføres til bekken i planområdet. Lokal håndtering av 
overvann bør nedfelles i reguleringsbestemmelsene.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø mener reguleringsplanarbeidet prinsipielt ikke bør anbefales da 20 meters 
avstand til bekk ikke kan overholdes i henhold til Byøkologisk program. 
 
Den planlagte bebyggelse er imidlertid ikke omfattende i omfang og hvis planarbeidet 
realiseres bør følgende momenter ivaretas: 
 
Bebyggelsen legges så langt fra bekkefaret som mulig. 
 
Biofokus sine forslag ift bevaring av eksisterende vegetasjon bør følges. 
 
100 meters skogen beholdes ift. barns interesser. 
 
I henhold til Byøkologisk program bør overvann håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet. 
Naturlig infiltrasjon bidrar til et sunt vannkretsløp og kan virke flombegrensende. Lokalt 
håndtert overvann bør om mulig tilbakeføres til bekken i planområdet. Lokal håndtering av 
overvann bør nedfelles i reguleringsbestemmelsene.  
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
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Sak 175/07  Fyrstikkbakken 14A, Bryn. Planforslag til ettersyn  
 
Arkivsak: 200401354 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 175/07  
 
FYRSTIKKBAKKEN 14A, BRYN. PLANFORSLAG TIL ETTERSYN  
 
Bakgrunn: 
Det vises til oversendelse av planforslag til offentlig ettersyn for Fyrstikkbakken 14A, Bryn, 
datert 04.10.2007. 
 
I forbindelse med kunngjøringsinnspill til planforslaget fattet bydelsutvalget følgende vedtak 
den 16.10.2006: 
 
Bydel Østensjø forutsetter at videre arbeid med reguleringsplanen gjøres i samsvar med 
rikspolitiske retningslinjer for barn og planlegging, Byøkologisk program og gjeldende 
overordnede planer. 
 
 
Bydelsutvalget vedtok følgende ved forhåndsuttalelse til planforslaget 12.02.2007: 
 
Bydelsutvalget har behandlet saken i møte 12.02.07 og har fattet følgende vedtak: 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø anbefaler det foreslåtte reguleringsforslag for Fyrstikkbakken 14A og 14B 
under forutsetning av at de anbefalte grenseverdiene i T-1442 og grenseverdiene for innendørs 
støynivå NS 8175 kan overholdes.  
 
BMK hadde følgene forslag til tillegg til bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
BMK legger til grunn at gjennomføring av planforslaget vil kunne føre til konsekvenser for 
trafikkavviklingen i Jernbaneveien i deler av utbyggingsfasen ift. sikkerhet ved de 
sprengningsarbeider som må utføres, og regner med at dette følges opp av planmyndighetene 
på vanlig måte. 
 
Status: 
 
Planområdet foreslås regulert med gjeldende formål bolig, % BYA, med BRA = 6037m2, 
fordelt på 3610m2 over bakken, 2265m2 under bakken og 162m2. Det foreslås fire lavblokker i 
fire etasjer over underjordisk parkeringskjeller. Ny bebyggelse skal plasseres innenfor 
foreslåtte byggegrenser og forslaget er illustrert med en løsning med 36 3- og 4 roms leiligheter 
over to etasjer. Leilighetenes utearealer er fordelt på forplasser, balkonger, takterrasser og 
fellesområder foran og mellom boligene. Minste uteareal per boenhet skal være 60m2.  
 
I planarbeidet er det undersøkt muligheten for gjenåpning av en tidligere undergang under T-
banen for å etablere en gang- og sykkelvei gjennom planområdet til Thygesons vei for å knytte 
området til friområdet rundt Nordre Skøyen hovedgård på nordsiden av planområdet. Gang- og 
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sykkelveien var planlagt som en utvidelse av gang- og sykkelforbindelsen til Bryn sentrum. På 
bakgrunn av forhåndsuttalelsene er gang- og sykkelveien tatt ut av planforslag til offentlig 
ettersyn. Berørte parter er orientert om endringen av forslaget ved brev datert 24.04.2007 
(vedlagt). 
 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Reguleringsendringen er i tråd med overordnede planer om fortetting med boliger innenfor 
byggesonen. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø viser til tidligere uttalelser i saken og anbefaler det foreslåtte planforslag for 
Fyrstikkbakken 14A. 
 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
Bydelsdirektør       bydelsoverlege 
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Sak 176/07  Varsel om oppstart av reguleringsarbeid 

Haakon Tveters vei 8, GNR/BNR 144/1317  
 
Arkivsak: 200401616 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 12.11.07 176/07  
 
VARSEL OM OPPSTART AV REGULERINGSARBEID 
HAAKON TVETERS VEI 8, GNR/BNR 144/1317  
 
Bakgrunn: 
Det vises til brev av 08.10.2007 fra Søyland Arkitekter AS, vedrørende oppstart av 
reguleringsarbeid for Haakon Tveters vei 8.  
 
Saksframstilling: 
Det søkes om omregulering til boligformål innenfor eiendommens nordre del som er på ca 
3690m2 innenfor planlagt formålsgrense ”bolig”. En tomteanalyse illustrerer en utnyttelse med 
en tofløyet boligblokk i fem etasjer + under/sokkeletasje. Innkjøring til parkeringskjeller vil 
være fra Låveveien. Gesimshøyden skal ikke overstige høyden på eksisterende boligblokk på 
østsiden. 
 
Gjeldende reguleringsplan vil bli foreslått endret: Regulert gangbro over Låveveien fra 
nåværende telefonsentral vil bli foreslått bortregulert og atkomst til regulert garasjehus nord for 
eiendommen flyttet eller reguleringsformål endret. 
 
Administrasjonens vurderinger: 
Mesteparten av planområdet ligger i gul sone i henhold til Miljødepartementets retningslinje for 
behandling av støy i arealplanlegging T-1442. Det må gjøres en støyfaglig utredning for 
etablering av nye bygninger med støyfølsomt bruksformål som sikrer at kravene til innendørs 
støynivå i teknisk forskrift ikke overskrides. Det må legges vekt på at alle boenheter får en 
stille side, og at boenhetene får tilgang til egnet uteareal med tilfredsstillende støyforhold. 
  
I henhold til Byøkologisk program bør overvann håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet. 
Naturlig infiltrasjon bidrar til et sunt vannkretsløp og kan virke flombegrensende. Lokal 
håndtering av overvann bør nedfelles i reguleringsbestemmelsene.  
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Mesteparten av planområdet ligger i gul sone i henhold til Miljødepartementets retningslinje for 
behandling av støy i arealplanlegging T-1442. Det må gjøres en støyfaglig utredning for 
etablering av nye bygninger med støyfølsomt bruksformål som sikrer at kravene til innendørs 
støynivå i teknisk forskrift ikke overskrides. Det må legges vekt på at alle boenheter får en 
stille side, og at boenhetene får tilgang til egnet uteareal med tilfredsstillende støyforhold. 
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I henhold til Byøkologisk program bør overvann håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet. 
Naturlig infiltrasjon bidrar til et sunt vannkretsløp og kan virke flombegrensende. Lokal 
håndtering av overvann bør nedfelles i reguleringsbestemmelsene.  
 
 
 
 
Tove Stien /s        Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør        bydelsoverlege 
 
 
 
Antall vedlegg:2 
 


